
Informace z rady a zastupitelstva

Usnesení ze schůze Rady městyse Jedovnice č. 19 ze dne 20. 8. 2007

Na základě předložených zpráv a projednaných záležitostí:

Rada městyse schvaluje
 Dodatek ke smlouvě o poskytnutí pečovatelské služby na rozšíření pečovatelské služby paní

A .Šebelové, Jedovnice.
 Smlouvu o poskytnutí pečovatelské služby s panem J. Klímou, Jedovnice.
 Smlouvu o poskytnutí pečovatelské služby s paní H. Kovaříkovou, Jedovnice.
 Smlouvu o poskytnutí pečovatelské služby s paní Z. Mrázkovou, Jedovnice.
 rozpočtové opatření rady městyse č. 4 dle předloženého návrhu.

Rada městyse bere na vědomí
 vyhlášení zvýšeného nebezpečí požáru hejtmanem JMK.
 informaci o rozšíření stanovišť na separovaný odpad.
 potvrzení žádosti o zpracování znaleckého posudku Posouzení střešního pláště DPS Jedovnice

Ústavem soudního inženýrství Brno.
 zprávu o ukončení Rekonstrukce školní kuchyně.
 zápis z jednání komise stavební ze dne 8. 8. 2007.
 informaci z porady jednatelů Olšovce s.r.o ze dne 10. 8. a 17. 8. 2007.

Rada městyse souhlasí
 s vybudování chladící nádrže na p. č. 970 pro firmu Regopen Jedovnice.
 s vybudováním vodovodní přípojky na parcele č. 2541 pro chatu č. e. 337, majitel J. Málek, Blansko za

předpokladu, že se žadatel sdruží s více majiteli chat.
 s vybudováním kanalizační přípojky přes p. č. 650 dle předloženého návrhu, žadatel H. Magulová,

Jedovnice, za předpokladu, že bude uveden do původního stavu.
 s rozšířením vodovodní a kanalizační sítě v lokalitě Kombůt v rekreační oblasti dle předloženého

návrhu za předpokladu, že dotčené pozemky, které jsou v majetku městyse, budou uvedeny do
původního stavu.

 s prodloužením Dohody o poskytnutí příspěvku na vytvoření pracovních příležitostí v rámci veřejně
prospěšných prací s Úřadem práce Blansko do 30. 11. 2007.

 s přístavbou chaty č. e. 254, majitelé manželé  Fojtíkovi, Adamov, za podmínek daných stavební
komisí.

 s přístavbou chaty č. e. 311, majitelka Z. Švábová, Brno, dle předloženého návrhu.
 se stavebními úpravami chaty č. e. 263, majitelka MUDr. J. Bartáková, Brno, dle předloženého návrhu

za podmínek daných stavební komisí.
 s přístavbou chaty č. e. 174, majitel J. Nejtek, Brno,  za podmínek daných stavební komisí.

Rada městyse nesouhlasí
 s výjezdem z garáže na pozemek p. č. 455 / 1, žadatel pan Nguen, Jedovnice.

Usnesení ze schůze Rady městyse Jedovnice č. 20 ze dne 10.  9. 2007

Na základě předložených zpráv a projednaných záležitostí:



Rada městyse schvaluje
 ceny pro účastníky soutěže Rozkvetlé Jedovnice umístěné na 1. - 3. místě dle předloženého návrhu.
 výjimku z obecně závazné vyhlášky č. 5 / 2005 o pořádání veřejných produkcí pro pořadatele fr VJEK

Jedovnice dle předloženého návrhu na veřejnou hudební produkci 14. 9. 2007.
 smlouvu o poskytnutí pečovatelské služby pro manžele Tomáškovi, Jedovnice, dle předloženého

návrhu.
 smlouvu o poskytnutí pečovatelské služby pro pana E. Srnce, Jedovnice, dle předloženého návrhu.
 příspěvek pro Fond ohrožených dětí ve výši 1.000,- Kč.
 příspěvek  pro Diakonii Broumov ve výši 1.000,- Kč

Rada městyse bere na vědomí
 zprávu z policejní akce konané dne 1. 9. 2007 zaměřené na požívání alkoholu mladistvými.
 protokol o provedené kontrole na matrice ze dne 4. 9. 2007.
 zprávu o činnosti policie městyse za období od 15. 7. do 31. 8. 2007.
 informaci o personálních změnách na úřadě městyse.
 zápis z jednání komise sociálně zdravotní ze dne 5. 9. 2007.

Rada městyse souhlasí
 s vedením vodovodní a kanalizační přípojky pro chatu č. e. 353, majitelka D. Goldová, Valašské

Meziříčí, po parcele městyse p. č. 764 za předpokladu, že bude uvedena do původního stavu.
 s vedením kanalizační přípojky pro RD č. p. 413, majitelé M.Tománková, Z.Unger, L.Hurtová, po

parcele městyse p. č. 650 za předpokladu, že bude uvedena do původního stavu
 s vedením vodovodní a kanalizační přípojky pro RD č. p. 393, 394, majitelé L. Maňoušková a manželé

Třískovi, Jedovnice, po parcele městyse p. č. 764 za předpokladu, že bude uvedena do původního
stavu.

 s vedením kanalizační přípojky pro RD č. p. 33, majitel  J. Trojáček, Jedovnice, po parcele městyse p.
č. 8 za předpokladu, že bude uvedena do původního stavu.

 s vedením plynovodní přípojky pro RD č. p. 266, majitelka P. Kalinová, po parcele městyse
p. č. 1155 / 1 za předpokladu, že bude uvedena do původního stavu.

 s přístavbou chaty č. e. 125, majitelka E. Celfrová, Brno, dle předloženého návrhu.
 s oznámením nepovolené studny u chaty č. e. 216 na MěÚ / OŽP Blansko.
 s vedením vodovodní, kanalizační a NN přípojky pro novostavbu RD, majitel L. Zouhar, Jedovnice, po

parcele městyse p. č. 1349/2.

Rada městyse neschvaluje
 příspěvek pro SONS Blansko.

Usnesení z jednání zastupitelstva městyse Jedovnice konaného dne 19. 9. 2007 na Úřadu městyse
Jedovnice, dveře č. 20

Na základě předložených zpráv a projednaných záležitostí Zastupitelstvo městyse Jedovnice:

Schvaluje:
1. Zapisovatelku zápisu paní Marii Gabrielovou, tajemnici ÚM.
2. Ověřovatele zápisu pana  Ing.Josefa Matušku a Jaroslava Charváta
3. Návrhovou komisi ve složení Ing.Gustav Magula, Jaroslav Zelinka
4. Zprávu starosty městyse o kontrole úkolů ze zasedání zastupitelstva městyse konaného dne 20. 6. 2007.
5. Rozdělení a poskytnutí půjčky z Fondu rozvoje bydlení Městyse Jedovnice v XVII. kole

r. 2007 uchazečům dle přiložené tabulky a dle zprávy předložené komisí, jmenované zastupitelstvem.
6. Rozpočtové opatření zastupitelstva městyse č. 5/2007.



7. Smlouvu o dílo, uzavřenou mezi objednatelem Městysem Jedovnice a zhotovitelem Vodní díla – TBD, a.s.
Praha. Pověřuje starostu městyse podpisem této smlouvy po vyjasnění právní odpovědnosti zhotovitele.

8. Znění Dodatku č. 1 ke Smlouvě o nájmu pozemku a nebytových prostor, uzavřené dne 15. 11. 2006 mezi
pronajímatelem Obcí Jedovnice a nájemcem Milanem Keprtem s ujednáním o podmínkách převodu stavby
ORZ. Pověřuje starostu městyse  podpisem Dodatku č. 1.

9. Odkup nemovitosti p. č. 14 o výměře 97 m2, zapsané na LV 764 pro k. ú. a Městys Jedovnice od
prodávajících

manželů Doleželových, Jedovnice za cenu dle znaleckého posudku. Pověřuje starostu městyse
podpisem kupní smlouvy.

10. Zřízení věcného předkupního práva ve prospěch prodávajících manželů Doleželových bezúplatně po dobu
20

let. Pověřuje starostu městyse podpisem smlouvy o zřízení věcného předkupního práva.
11. Pořízení změny územního plánu Jedovnice hrazené žadatelem, týkající se změny funkčního využití
pozemku

parc. č. 999 / 1 a 1013 / 1 v k. ú.  Jedovnice z navrhovaných ploch občanského vybavení  na navrhované
plochy bydlení, který podala paní Huňková, Jedovnice.

12. Pořízení změny územního plánu Jedovnice hrazené žadatelem, týkající se změny funkčního využití
pozemku

parc. č. 17 / 27 v k. ú. Jedovnice z ploch – orná půda mimo vymezení zastavitelného a zastavěného území,
na

navrhované plochy bydlení, který podali paní Fajfrová, Jedovnice, pan Ing. Fajfr, Jedovnice, paní Molková,
Blansko za podmínky, že bude jejím prostřednictvím prověřen ucelený blok území mezi zemědělským
areálem a stávajícími řadovými domy a že toto prověření  bude zárukou efektivního využití území.

13. Znění smlouvy o dílo, uzavřené mezi objednatelem Městysem Jedovnice a zhotovitelem Renards, s.r.o.
Brno.

Pověřuje starostu podpisem této smlouvy.
14. Po vyvěšení záměru na úřední desce prodej dlouhodobého hmotného majetku inv. č. 066, 067, 068, 069,070

za cenu určenou členy vyřazovací komise. Po projednání prodeje v radě městyse zastupitelstvo městyse
pověřuje starostu podpisem jednotlivých kupních smluv.

Ukládá:
1.  Radě městyse zveřejnit rozhodnutí zastupitelstva městyse o rozdělení půjček z Fondu rozvoje bydlení
Městyse Jedovnice – 2007 – XVII. kolo a vyhlásit k 1. únoru 2008  XVIII. kolo FRB.

2. Starostovi městyse podat zprávu o právní odpovědnosti firmy Vodní díla – TBD a. s. Praha vyplývající
ze smlouvy o dílo do příštího zasedání zastupitelstva městyse.

Usnesení ze schůze Rady městyse Jedovnice č. 21 ze dne 1. 10. 2007

Na základě předložených zpráv a projednaných záležitostí:

Rada městyse schvaluje
 Dohodu o převodu práv a povinností ze smlouvy uzavřené mezi Obcí Jedovnice a Hipro Brno o

pronájmu a provozu IS Radní Win s firmou IDS Scheer ČR s.r.o.Brno, která bude pronajímat a
provozovat IS Radní Win za stejných podmínek jako firma Hipro Brno.

 vyjímku z obecně závazné vyhlášky č. 5 pro pořádání II.vinného bálu 9. 11. 2007 do 02 hodin,
prominutí nájmu za KD a poplatku ze vstupného, žadatel ZŠ Jedovnice.

Rada městyse bere na vědomí
 informaci o prodloužení Dohody o vytvoření veřejně prospěšných míst uzavřené 26. 3. 2007 s Úřadem

práce Blansko do 30. 11. 2007.
 oznámení o zahájení řízení ve věci předčasného užívání části stavby Oprava a odbahnění rybníka

Olšovec-objekt SO-1.8 zaslané MěÚ/OŽP Blansko.



 oznámení KÚ JMK o zahájení přezkoumání hospodaření městyse.
 záznam o poskytnutí metodické pomoci k obecně závazným vyhláškám předložený pracovníkem MV

ČR panem L. Dvořákem.
 informaci z návštěvy komise pro mezinárodní spolupráci v Aschheimu ve dnech  27. 9. - 30. 9. 2007.
 zápis z jednání komise pro občanské záležitosti ze dne 4. 9. 2007.

Rada městyse souhlasí
 s vedením inženýrských sítí pro RD, pana I. Šidler, Jedovnice, po parcele městyse p. č. 585, a

s překopem místní komunikace za předpokladu, že bude uvedena do původního stavu.
 s komunikačním napojením nového RD panem J. Sotoláře, Jedovnice, dle předloženého návrhu.

Rada městyse nesouhlasí
 s odprodejem části p. č. 328 / 1, která je v majetku městyse, p. M. Pernicovi, Jedovnice.
 s převodem členských práv k bytu na Zahradní č. p. 677, majitel pan R. Borek, Brno, na pana R.

Ševčíka, Jedovnice, z důvodu, že by převod odporoval pravidlům poskytování dotace na výstavbu bytů.

Rada městyse jmenuje
 na základě výsledků výběrového řízení a doporučení výběrové komise Ing. M. Krainerovou, Jedovnice,

do funkce vedoucí HSO s účinností od 8. 10. 2007.

Rada městyse nemá připomínek
 k návrhu stavby víceúčelového hřiště nad SPŠ Jedovnice.

Marie Gabrielová, tajemnice ÚM

Zprávy z radnice

Občanské sdružení Diakonie Broumov
ve spolupráci s

Místní skupinou Českého červeného kříže Jedovnice

VYHLAŠUJE   H U M A N I T Á R N Í     S B Í R K U

 Letního a zimního oblečení /dámské, pánské,dětské/
 Lůžkovin, prostěradel, ručníků, utěrek, záclon, látek
 Domácí potřeby-nádobí bílé i černé, skleničky- vše jen funkční
 Peří,péřových a vatovaných přikrývek, polštářů a dek

VĚCI, které z ekologických důvodů VZÍT NEMŮŽEME:obnošené boty, kožichy, oděvy z umělých vláken,
kabáty dále pak ledničky, televize, nábytek, počítače, jízdní kola a dětské kočárky - ty se transportem
znehodnotí.
Sbírka se uskuteční  : dne:  v neděli 2. prosince 2007 čas: od 13,00 do 17,00 hodin

místo: sál Chaloupky

Věci prosíme zabalené do igelitových pytlů či krabic, aby se nepoškodily transportem.
Děkujeme za Vaši pomoc. Bližší informace podá Marie Gabrielová, 516 442 210, 606 760 194.

Diakonie Broumov je nezisková humanitární organizace,  která poskytuje materiální pomoc
potřebným občanům í a dává práci lidem, kteří jsou těžko umístnitelní na trhu práce.



Odprodej majetku městyse

Zastupitelstvo a Rada  městyse Jedovnice, zveřejňuje záměr odprodat

z majetku městyse následující dlouhodobý hmotný majetek :

rekreační buňky inv. č. 069, 070 - za cenu 8.000,- Kč / ks
rekreační buňky inv. č. 066,067,068 - za cenu 6.000,- Kč / ks

Do kupní ceny nejsou již započítány náklady, spojené s odvozem majetku, které bude hradit kupující. Buňky
je možné použít např. na stavbu. Nabízený majetek je možné prohlédnout v Autokempu Olšovec po domluvě na
tel.č. 516 442 216. Případní zájemci mohou podat své písemné žádosti o odkoupení majetku na podatelnu ÚM
Jedovnice  a to nejpozději do 15. 10. 2007 do 17.00 hodin.

Šárka Majerová
Sběr železného šrotu a nebezpečného odpadu

Úřad městyse dává na vědomí občanům, že v naší obci bude proveden sběr železného šrotu
termín od pátku 2.  11. do neděle 4.  11. 2007
stanoviště na železný šrot

- Havlíčkovo náměstí parkoviště před Pavlékovými
- Legionářská ulice u hřiště
- Habeš u lomu
- Na Větřáku plocha před kotelnou základní školy
- Za Kostelem u garáží ČSAD (nesmí omezit provoz autobusů)
- pro chataře na parkovišti nad Tyršákem

termín od pátku 26.  10. do neděle 28. 10.  2007
stanoviště na železný šrot

- Chaloupky u Kříže
- Na Kopci pod lipami nad kulturním domem
- Barachov na parkovišti
- pro chataře na parkovišti nad Tyršákem

Sběr nebezpečného odpadu bude v obci proveden ve středu 17. 10. 2007 od 15:00 – 17:00 hod.
za zdravotním střediskem .
POZOR odpad nakládán přímo do kontejneru a ihned po ukončení sběru odvezen, proto je nutné dodržet
stanovený čas.
Budou se sbírat následující odpady: zbytky barev, televizory, ledničky, zářivky, baterie, pneumatiky, vyjeté
oleje.

Josef Král, referent HSO

Důležité upozornění majitelům řidičských průkazů

Ve všech mediích slyšíte téměř denně upozornění řidičům na výměnu starších řidičských průkazů.
Pokud se Vás to týká, neodkládejte výměnu na poslední chvíli, termín 31.12.2007 se blíží a ještě hodně z Vás ji
neuskutečnilo.

Pokud budete po 1. 1. 2008 kontrolováni pracovníky policie se starým řidičským průkazem, hrozí Vám
pokuta ve výši 2.000,- Kč na místě a odebrání řidičského průkazu. Ti z Vás, kteří vlastní řidičský průkaz a
z důvodu pokročilého věku nebo zdravotních problémů již vozidlo neřídí ani v budoucnu řídit nebudou, můžete
svůj řidičský průkaz odevzdat.



Bližší informace podají pracovníci na MěÚ Blansko. Nezapomeňte: do 31. 12. 2007 !

Informace z úřadu městyse

K 30. 9. 2007 ukončila pracovní poměr vedoucí HSO paní Šárka Majerová. Na její místo na základě
výběrového řízení nastupuje od 8. 10. 2007 paní Ing. Marcela Krainerová, Jedovnice.

Rozpočet  městyse na rok 2008

Do 15. prosince 2007 můžete odevzdávat tajemnici městyse Marii Gabrielové požadavky do rozpočtu na příští
rok. Požadavky se následně předloží zastupitelům a po jejich schválení se zařadí do rozpočtu Městyse Jedovnice
na rok 2008. Rozpočet  se bude schvalovat na veřejném zasedání Zastupitelstva městyse v prvním čtvrtletí roku
2008. Marie Gabrielová, tajemnice
ÚM

Zprávy z komisí

Internetová prezentace městyse

Jak si uživatelé internetu všimli, doznala internetová prezentace městyse na
adrese www.jedovnice.cz v květnu zásadní změnu. Změnila se nejen graficky, ale zejména obsahově. Podle
ohlasu většiny lidí to bylo k lepšímu. Informace jsou přehledně uspořádány. Nechybí úřední deska, kontakt na
pracovníky úřadu, aktuality z radnice, z kultury i ze sportu. Mnoho toho ještě chybí. Víme o tom a postupně to
vylepšujeme.

Co chybí nejvíce, je spolupráce všech jedovnických organizací, spolků a  škol, protože by mohly mít
přístup do zadávání aktualit a mohly tak vkládat  nejen pozvánky ale i fotky nebo hodnocení ze svých akcí.

Věříme, že vše přes zimu zvládneme a na jaře budou naše stránky ve 100% stavu, a pak na nich naši
občané nebo turisté najdou vše, co potřebují. Ing. Josef Matuška, předseda komise
mediální

Zprávy z Jedovnic

Rozkvetlé Jedovnice

Již v roce 2006 se komise kulturní a školská rozhodla vyhlásit soutěž o nejhezčí okno, nejhezčí balkon (či
lodžii) a nejhezčí předzahrádku v Jedovnicích – míněno pochopitelně z hlediska výzdoby květinami a zelení.
Cílem bylo jednak ocenit ty, kdo péčí o své vlastní přispívají k Jedovnicím krásnějším, jednak povzbudit a
motivovat ke zkrášlování svých domovů (a tedy Jedovnic) i ostatní.

Stejně jako loni zasedla komise ve složení Olga Horáková, Iva Pernicová, Božena Ševčíková a Jaroslav
Zelinka, aby z pořízených fotografií vyhodnotila tři nejlepší v každé kategorii. Samotné fotografování proběhlo
jinak než loni – tehdy byli přihlášení předem upozorněni a fotograf ohlášen, tentokrát se fotografovalo
neohlášeně v duchu biblického „ten den přijde jako zloděj“. Tím bylo zajištěno, že snímky budou z pohledu
náhodného turisty, tedy z míst veřejně přístupných a ve stavu běžném.

Jako nejlepší komise vyhodnotila okno paní Bronislavy Pernicové  (K Propadání 185) před okny paní Jitky
Kučerové (Na Kopci 322) a manželů Zdeňky a Jiřího Dvořákových (Palackého 357). V kategorii balkon / lodžie
ocenila jako nejlepší výzdobu paní Renaty Valentové (Na Kopci 588) před balkony Barbary Magulové
(Barachov 190) a Magdy Fajfrové (Kostelní 655). V kategorii předzahrádka pak bylo jako nelepší oceněno dílo
manželů Jitky a Petra Málkových (Za Kostelem 456) a dále manželů Zdeňky a Jiřího Dvořákových (Palackého
357) a paní Aleny Dostálové (Vyškovská 642). Rozhodování to ovšem mnohdy bylo nelehké, neboť krásných



výzdob bylo k vidění daleko více. Komise tímto vyslovuje své uznání a poděkování všem, kteří přispívají
k tomu, aby náš městys působil na turisty i spoluobčany udržovaným a příjemným dojmem.

Vlastní vyhlášení proběhlo za účasti starosty městyse, členů komise a všech oceněných na radnici v úterý
18. září, po předání diplomů a poukázek na ceny (1. místo zproštění poplatku za odpad pro rodinu na rok 2008,
2. místo poukázka na kapra při říjnovém rybolovu, 3. místo poukázka na nákup zahradnických pomůcek
v hodnotě 150,- Kč) následovalo již neformální posezení v přátelském duchu. Josef
Plch

Bivojanka s Moravěnkou

Z mnoha prázdninových vystoupení Bivojanky bylo jedno naprosto výjimečné. V polovině srpna
vystoupila v Keblově společně s královnou moravské dechovky – brněnskou Moravěnkou. Cesta byla daleká, ale
rychle uběhla, protože mnozí hráči Moravěnky učí na jedovnické ZUŠ a tak se s hráči Bivojanky dobře znají.
Vzpomínalo se i na společné vystoupení v Dřevohosticích v roce 2000.

Keblov je malá vesnice nedaleko přehrady Želivka. Žije v ní jen 200 obyvatel.
Vesnice je to malá ale jen svou velikostí. V pořádání kulturních akcí ostatní zvysoka převyšuje. V Keblově se
na jevišti už vystřídali skupiny Turbo, Arakain nebo Šlapeto. Zpívali zde Vilda Čok, Aleš Brichta nebo Jakub
Smolík. Pořádán je i festival heligonek nebo vystoupení dechovek. Letos si pozvali Moravěnku a Bivojanku.
Kapely se na jevišti střídaly, úvodní a závěrečnou sérii odehrály společně.

Pro všechny členy Bivojanky bylo společné vystoupení velkým zážitkem, na který se bude dlouho
vzpomínat. Ing. David Grim, kapelník
Bivojanky

Informace seniorům a nejen jim

V předminulém vydání „Informací“ jsme se snažili vysvětlit seniorům,  o co vlastně jde v tehdy navrhované
reformě a chtěli jsme tak trochu přispět k tomu, aby si vytvořili svůj vlastní názor na to, co je ve hře a jak se to
dotkne nás důchodců.

Vládní návrh byl ve sněmovně schválen 99 poslanci vládní koalice a díky dvěma odpadlíkům sociální
demokracie pánů Melčáka a Pohanky, kteří opětovně zradili své voliče a volební program své strany.

Jsme znovu svědky nebývalé mediální kampaně, kde velká většina tzv. ekonomů hovoří a píše, že je dobře,
když byla reforma schválena a že další škrty v rozpočtu v kapitole sociálního zabezpečení musí přijít.

Chceme Vám přátelé otevřeně říci, že reforma je nespravedlivá, asociální, a že na ni vydělají jen lidé
s nejvyššími příjmy. Nejvíce na ni doplatí rodiny s dětmi a důchodci.

Kolik a za co se bude platit ve zdravotnictví, o kolik se zvýší ceny potravin, a to nejen o 4% DPH, je
všeobecně známo. Mnohé nás to nechává zatím v klidu. Avšak z reformy vycházejí další opatření, o nichž se
zatím cudně mlčí. Je to zvýšení cen elektrické energie, plynu, pevných paliv, pohonných hmot, dopravy,
stavebního materiálu a přidáme – li k tomu každoroční inflaci, budeme se divit. Už také proto, že vláda chce
kompenzovat důchodcům tuto cenovou smršť jenom 345 korunami, když předchozí vláda zvýšila důchody o
400 až 500 korun, bez tohoto výrazného zdražování. Jednoduchý propočet naznačuje, že dopad na peněženky
každého z nás bude postupně 1200 až 1500 korun měsíčně. Kdepak ty loňské sněhy jsou, když naše ČT 1, na
kterou platíme 100 Kč měsíčně, nám tvrdila, že to bude jen 180 Kč. Však si to v krátké době spočítáme sami.

Někteří ekonomové a redaktoři ve snaze obhajovat reformu tvrdí, že je to jediná cesta, jak snížit zadluženost
státu. Je však jiná možnost, jak snižovat zadluženost státu. Tato jiná alternativa byla v Poslanecké sněmovně
předložena, nebyla však přijata.
Jde především o tato opatření
 prosadit daňovou reformu, která posílí sociální solidaritu – vyšší zdanění příjmů nejbohatších (progresivní

zdanění)
 nevyhazovat stamilióny za zbrojení a vysílání našich vojáků do zahraničí
 posílit státní a veřejnou kontrolu hospodaření s veřejnými prostředky (jsme svědky kolik miliard musí

republika platit při mezinárodních arbitrážích, které zavinila lajdácká práce některých státních úředníků)



 omezit ve státních podnicích a organizacích, a hlavně v bankovním sektoru, vyplácení milionových
„zlatých padáků“

 ponechat ve státním vlastnictví podniky, které mají miliardové zisky a které mohou trvale příznivě
ovlivňovat státní rozpočet

 zastavit tunelování, rozkrádání, potírat „černou“ ekonomiku
 omezit nadbytečnou byrokracii

Jen tento krátký výčet těchto opatření kdyby vláda přijala, vyneslo by daleko více, než přijatá reforma. A proč
to nejde? Protože by se dotklo celé řady sponzorů, z nichž některé politické strany žijí. Dotklo by se to mnohých
poslanců a senátorů, kteří vedle svých příjmů s poslaneckých a senátorských mandátů mají vysoké příjmy ze
členství v dozorčích radách, poradenských kancelářích a různých organizacích, které neustále vznikají a čerpají
nemalé prostředky z daní poplatníků.

Někteří z těch, kteří si přečetli naši předchozí informaci, říkají: „A co s tím naděláme, rozhodli to páni nahoře
a tím to končí“,K tomuto názoru, bohužel tak silně zakořeněnému mezi lidmi, říkáme, „Nmáte pravdu!“
Demokracie je vláda lidu. Vždyť my obyčejní také rozhodujeme ve volbách, kdo nám bude vládnout.

Budou – li to ti, co ve volbách slibují například zvýšení důchodu o 1000 korun měsíčně a po volbách o tom
„ani pes neštěkne“, anebo ti, kteří prosazují (v parlamentě je jich i naší vinou málo) zájmy širokých vrstev
obyvatelstva. Toho si buďme vždy vědomi, když se nám dostanou volební hlasovací lístky do rukou, že se
podílíme, nebo chcete – li, rozhodujeme o tom, kdo nám bude vládnout a tedy rozhodovat o nás.

za seniory: Rudolf Kuběna, Hynek Pavelka

Nový školní rok  v Mateřské škole Jedovnice

Příprava na školní rok 2007 – 2008 začala už v červenci. Provoz byl omezen, děti byly soustředěny
v přístavbě a ve staré budově započala generální oprava podlah v poschodí.

Tohoto náročného úkolu se ujala stavební firma Pavla Grygy – GRAS CZ. Odstranění podlah, škváry,
zpevnění podlah, doplnění chybějícího trámu, položení a úprava nové výplně, lina, zednické práce na opravu
stěn místností, vymalování atd. To je jen v kostce výčet základních úkonů, které byly nutné v této více jak sto
let staré budově. Práce náročné a ještě časově limitované – necelé dva měsíce. Nástup pracovníků stavební
firmy GRAS CZ , pracovní nasazení,. kvalita odvedené práce a vlastně celkový výsledek generální opravy
hodnotíme jen v superlativech. Stavební firma, její pracovníci, odvedli profesionální, kvalitní a poctivou práci.

Z naší strany můžeme konstatovat, jsme spokojeni a děkujeme. Po odchodu pracovníků stavební firmy a
malíře započala další etapa – generální úklid. Za ztížených podmínek, při omezeném provozu, s plným
nasazením, se zapojili bez rozdílu všichni zaměstnanci školy. Díky jejich obětavé práci, za podpory (nejen
finanční) Městyse Jedovnice se podařilo upravit a připravit budovu I. Mateřské školy na zahájení nového
školního roku. První návštěvníci si mohli upravené prostory prohlédnout v Den otevřených dveří v pátek 31.
srpna.

V mateřské škole je zapsáno pro školní rok 2007 – 2008 100 dětí ve čtyřech třídách a v páté třídě,
v odloučeném pracovišti Krasová, 14 dětí a ve školní družině 11 dětí.

Druhým rokem budeme naplňovat Školní vzdělávací program na téma „Putování časem“. Do ročního plánu
jsem si zařadili kompetence, které vycházejí z analýzy minulého školního roku a kompetence nové.Stavíme na
tom, že všichni pracovníci školy se ztotožnili s vizí rozvoje školy. Usilujeme o mateřskou školu podporující
zdraví. Uvítali bychom větší spolupráci s rodinou. Chceme pokračovat a navazovat ještě lepší vztahy
s Městysem Jedovnice, základní školou a základní uměleckou školou. V prostorách, v přízemí MŠ má ZUŠ
pronajatou místnost, která se také přes prázdniny upravovala. Nabízíme rodičům možnost přihlásit své děti do
přípravného oddělení ZUŠ, hudebního a tanečního.Dále děti v posledním roce před nástupem povinné školní
docházky jsou seznamovány s elementárními prvky anglického jazyka. Tyto děti neplatí úhradu za předškolní
vzdělávání. Úhrada 300 ,- Kč se týká dětí s pravidelnou denní docházkou, děti navštěvující MŠ denně na 4
hodiny platí 200,- Kč měsíčně. Veškeré informace, směrnice MŠ, organizace školního roku, Školní vzdělávací
program, Školní řád apod. jsou přístupné na hlavních nástěnkách v přístavbě MŠ v budově II.

Uvědomujeme si, že mateřská škola je součástí širšího okolí rodiny, je součástí komunity obce. Mat. škola
podporující zdraví se podílí na zdravém vývoji dětí. Proto vítáme veškeré podměty, náměty a návrhy, které nám



pomohou naplňovat stanovené cíle. Nejúčinnější a nejlevnější prevencí všech vlivů, které poškozují zdraví a
neposilují odolnost těla a ducha, je dobrá výchova v rodině a ve škole.

A tak závěrem vyslovím naše přání. Chtěli bychom, aby si i naši „absolventi“ v dospělosti řekli stejně jako
Robert Fulghum : „Všechno, co jsem kdy v životě potřeboval, jsem se naučil v mateřské škole“.

Marie Nezvalová

O kastelánu Crhovi aneb Jak nepustit Tatary na Moravu

Minule jsem, mj. s pomocí kodexu českých listin (dále CDB) zkusil zrekonstruovat
osudy Crha z Ceblovic do r. 1239, kdy působil ve dvorské funkci stolníka pro jih Moravy
(Brněnsko a Znojemsko), a to i poté, co správu této části země převzal přímo český král Václav
I.

Pro následující rok 1240 je Crh ve známých listinách doložen čtyřikrát, vždy jako
svědek – na listinách krále Václava I. z 27. dubna v Brně (…Crh a bratr jeho Častolov…
Věcen soudce brněnský…), 16. května v Brně (…Crh, Častolov, Věcen…), 7. prosince
v Tišnově (…Častolov z Ceblovic, Crh bratr jeho…) a na jedné listině olomouckého biskupa
Roberta ze 4. června, vydané u Zábrdovic, až na konci svědečné řady (…pán Crh). Je zajímavé,
že na jiné listině krále ze 7. prosince, vydané u Brna, je mezi svědky jen Častolov z Ceblovic,
Crh uveden není.

Z toho lze dedukovat, že stále patří mezi přední moravské urozence – barony (proto se vyskytuje
v blízkosti krále i biskupa), patrně se stále zdržuje jen na jihu Moravy. Zdá se, že Crh opustil dvorskou
funkci… nebo jí byl zbaven? Či pověřen jinými úkoly? Po otcovských Ceblovicích se píše jen mladší (?) bratr
Častolov, takže zvelebení rodového sídla se Crh asi nevěnoval. Z let 1241-1242 o něm nemáme žádnou
zmínku. Proč?

Tím se dostáváme k záhadné kapitole moravských dějin – k tatarskému vpádu v roce 1241. Nutno
předeslat, že nešlo o etnické Tatary, ale o Mongoly – název Tataři vznikl z řeckého slova Tartaros, což byla
bájná strašlivá propast. Právě pro hrůzu jdoucí z Mongolů jim dali Evropané toto (obrazné) jméno. Tataři –
Mongolové pod vedením Čingischánova vnuka Batua dobyli v prosinci 1240 Kyjev, na jaře Batu rozdělil své
vojsko do dvou skupin – s větší vtrhl do Uher, menší zamířila do Polska a Slezska. 23. března 1241 padl
Krakov, následoval vpád do Slezska - drancování kolem Opole, vypálení Vratislavi, 9. dubna vítězství v bitvě u
Lehnice, pak útok na Kladsko – a pak dostal velitel Peta příkaz,  že se má co nejrychleji stáhnout do Uher,
vyrazil a po cestě vypálil okolí Opavy. Dále se názory různí - podle nejstarších domněnek se Tataři prohnali
Moravou a zpustošili kde co. Podle mladší domněnky velmi rychle postoupili ze Slezska kolem Olomouce
Hrozenkovským průsmykem do Uher (tedy na Slovensko). S neotřelou myšlenkou přišel nedávno PhDr.
Wihoda, podle nějž Tataři zamířili od Opavy přímo do Uher Jablunkovským průsmykem – a na Moravě nikdy
nebyli (kromě – možná – menších oddílů, které pronikly z Podunají). Nutno dodat, že – když jsem se
telefonicky dr. Wihody ptal, zda má pro svou domněnku důkazy - vyžadoval on naopak po mně důkazy, že
pravdu nemá….

Skazky o strašlivém zpustošení celé Moravy jsou bezpochyby výmysly, Tataři systematicky nezničili
Polsko ani Slezsko, když měli čas, natož Moravu, když museli spěchat. O co se lze ale opřít? Archeologické
nálezy přítomnost Tatarů na Moravě nepotvrzují, vzhledem ke krátkosti pobytu ani nemohou – bylo by
zajímavé vědět, zda jsou nálezy např. z okolí Krakova či Opavy, kde prokazatelně byli. Víme, že Václav I.
koncem května přitáhl s vojskem na Moravu, ale dále nepokračoval a s Tatary v Uhrách se nestřetl. Četné
papežské listiny té doby svědčí o snaze zorganizovat říšské vojsko. Koncem roku 1241 po zamrzlém Dunaji
pronikli Tataři k Vídni, ale stáhli se – a pak dostali zprávu o smrti svého vládce Ogedeje. Batu zavelel
k návratu do vlasti, aby nepromeškal boj o moc. Ale jak to bylo s Tatary na Moravě? Známá je pověst o
Jaroslavovi ze Šternberka, který je porazil u Olomouce. Jaroslav ze Šternberka je hrdinou básně Jaroslav
z Rukopisu královédvorského, jenž je dnes všeobecně považován za padělek V. Hanky. Hluboký omyl zřejmě
způsobili barokní historikové (Václav Hájek, Tomáš Pěšina), kteří Zdislava ze Šternberka, poraženého Kumány
25.6.1253 u Olomouce, proměnili v neexistujícího Jaroslava ze Šternberka, vítěze nad Tatary  u Olomouce
25.6.1241 - tedy v bitvě, která se zřejmě rovněž nekonala. Mimochodem – ve výročním roce 1841 byl Čech



Jaroslav ze Šternberka dáván na Moravě obrozenecky za vzor, jak výhodné může být spojení obou národů
(Čechů a Moravanů).

A co Hostýn? Známe slavný příběh o Moravanech, obklíčených na Hostýně, kteří si vyprahlými rty
vyprosí u Panny Marie vodu, jež opravdu přijde. Průtrž mračen nejen uhasí žízeň, ale přívaly smete tatarské
ležení. Jenže tvůrcem této legendy je především až Bohuslav Balbín (1621-1688), který spojil do příběhu
útržkovité informace o Tatarech s viditelným opevněním na Hostýně. Ono opevnění je však výsledkem práce
lidí doby bronzové a Keltů – nálezy z „tatarského“ období chybějí, přičemž bojové akce spojené s dobýváním by
patrně stopy zanechaly.

A svůj podíl asi nese i slavný moravský archivář Antonín Boček, který podle dnes vládnoucího mínění
vytvořil k 600. výročí vpádu 10 dovedně zfalšovaných listin, které publikoval a jimiž vytvořil obraz rozsáhlého
pustošení Moravy, ničení klášterů … který je zažitý dodnes. Otázkou je, zda ona falza jsou opravdu falza, zda
nečerpal z dnes neznámých zdrojů …

Soudobé kroniky či listiny nic konkrétního o Tatarech na Moravě neříkají, konkrétnější informaci má
jen Dalimil (kolem 1310), až se značným odstupem se objevují mlhavé informace: „A (Tataři) pospíchajíce
přes území Moravy – neboť chtěli jít do Uher ke spojencům – pobili na polovině Moravy a stejně i Rakous
muže a ženy ve vesnicích i v polích.“ Tolik Kronika česká Přibíka Pulkavy z Radenína, oficiálního kronikáře
Karla IV. (tedy zhruba s odstupem 100 let). Samotná Pulkavova kronika je dnes hodnocena jako zklamání,
autor měl přístup do královského archivu, přesto se dopustil nemála omylů. Ze srovnání soudobých informací o
dvou blízkých událostech – vpádu Tatarů 1241 a Kumánů 1253 – vyplývá, že o Tatarech se píše velmi málo, o
Kumánech obsáhle a podrobně. Informace z doby Karla IV. jsou obsáhlejší, nejvíce vědí v baroku. A tak
myšlenku, že Tataři na Moravě nebyli, že je to jen mnohem pozdější spojení tatarské hrozby s kumánskou
realitou, je nutno brát vážně – ale je třeba mít na paměti, že ji nelze ani dokázat, tudíž není nutné se s ní
ztotožnit. Jisté je to, že Moravané museli nějakým způsobem na blízkost Tatarů reagovat – a nelze vyloučit, že
Crh mohl být pověřen přípravou obrany jihu země. Podobně v letech 1241-42 zmizel z pramenů jak znojemský
kastelán Boček (dočasně), tak i jeho otec Gerhard ze Zbraslavi (navždy, ten však mohl i sejít věkem). Oba
patřili k mocným mužům jihu Moravy, stejně jako Crh.

V lednu 1243 se Crh opět objevuje – je v delegaci šlechticů z jihu Moravy, kteří svědčí v Praze na listině
Václava I. potvrzující svobody brněnským měšťanům – a zase jako Crh, stolník. V kodexu CDB jsem pro
uvedené období 1240-42 našel pouze stolníka Soběslava, který prokazatelně působil v Čechách, takže je možné,
že Crh při dočasném ne-výkonu funkce nebyl nikým nahrazen a místo měl rezervováno do doby, než pomine
tatarské nebezpečí. Jsou to však jen spekulace. Každopádně Crh i nadále patří k (jiho)moravské elitě, má
přístup ke králi …

Pro srovnání uveďme citát z „oficiální“ historie Jedovnic, jež patrně vychází ze starší vlastivědné
literatury, psané v romantickém duchu 19. století: „Lidé zde žili v míru a bezpečí až do roku 1241, který byl pro
celou Moravu pravou pohromou. Tehdy do naší země vpadli Tataři a celou ji zpustošili. Obyvatelé se v našem
kraji většinou ukryli v lesích i se svým skromným majetkem a počkali, až nepřítel odejde. V době vpádu Tatarů
byl Crha z Čeblovic již dospělým mužem. V době ohrožení se s celou rodinou uchýlil na Tišnovsko, kde v
lesnatém terénu se obyvatelé postavili Tatarům na odpor a jednu skupinu u Doubravníku porazili. V těchto
těžkých obranných bojích se vyznamenal i Crha z Čeblovic. Za svoji statečnost byl Crha jmenován rytířem
krále Václava I. a purkrabím na hradě Děvíčky.“

V únoru 1244 je Crh opět mezi (jiho)moravskými šlechtici u krále Václava I. na Křivoklátě, uveden jako
svědek na listině pro brněnský klášter (…Crh, Častolov bratr jeho…). A konečně v červnu 1244, opět na
Křivoklátě svědčí s (jiho)moravskými šlechtici na královské listině určené pro johanitskou komendu
v dolnorakouském Mailbergu. Crh je ovšem nově uveden jako „pán Crh, purkrabí na Děvičkách“ (…dominus
Cerho burgravius de Meidperch…). Mailberská komenda (klášter rytířského řádu) bude i v budoucnu spojena
s osudy Crhových potomků. Crhova funkce purkrabího tedy nesouvisí bezprostředně s Tatary, otevírá se mu
nová dráha – dvorskou funkci střídá funkce správy země, Děvičky ovšem nepatří mezi nejprestižnější lokality
(jako Znojmo či Olomouc). Crha zde čeká dramatická událost, o ní však až příště.

Ještě se sluší uvést příslušnou literaturu (kromě CDB), tedy: Plaček, M.: Páni z Kunštátu; Kotůlek, J.:
František Palacký a mýtus tatarského vpádu; Wihoda, M.: Morava stará a nová.



Příště: Jednooký purkrabí jednookého krále. Josef
Plch

Otázky pro …

O odpověď na sedm otázky jsem tentokrát požádal Ing. Josefa Matušku z jedovnického Infokanálu.
Budete dávat Textžurnál na internetové stránky?

Ano, a to v nejbližší době. Aktuality tak budou přístupné nejen v době vysílání JIK, ale celý den, mj. tedy i
v době, kdy se vysílá Videožurnál a Textžurnál je omezen. Aktuality tak budou přístupné i mimo Jedovnice.
Stačí mít počítač s internetem. Náš problém je, jak to dostat na internet velkou rychlostí. Ještě větší problém je
to u Videožurnálu, který bychom také rádi prezentovali na internetu, ale přenášený soubor je velmi velký.
Technické řešení je jednoduché, stačí posílit odchozí směr z radnice, ale to je otázka financí. Věříme, že se to
brzy podaří vyřešit.

Proč byl zářijový Videožurnál až 23. září?
Protože někteří pořadatelé dodali svoje komentáře pozdě a nestihlo by se to na jedné střižně vše udělat. A to i
přesto, že stříháme do půlnoci a ráno častokrát i od 5:00 hod. Budeme asi muset stanovit nějakou hranici, po
které budou mít pořadatelé smůlu, respektive budou mít zase měsíc času na příští Videožurnál. Každý svého
osudu strůjcem.

Proč byl zářijový Videožurnál tak dlouhý?
Ano, obsahoval 25 akcí. Nejstarší byly z června - konaly se po odvysílání červnového Videožurnálu.
Společenské dění se nezastavilo ani o prázdninách. Začátek září přinesl zahájení nového školního roku a další
akce. Jeho délka vůbec nevadí protože je vysílán ve smyčce ve velkém počtu repríz, které na sebe navazují a
proto ho můžete sledovat na více částí v jednom nebo i více dnech.

Proč bylo Historické okénko - Kotvrdovický potok tak dlouhé?
Vzhledem k desítkám hodin, které mu Ing. Plch věnoval, jsme ho nechtěli zkracovat na tradiční 3 nebo 4
minuty. Navíc bylo zařazeno na závěr VŽ jako přídavek, který je určen pro ty, které daná oblast zajímá. Ostatní
mohou přepnout na jiný program. Věříme, ale že většině diváků délka příspěvku nevadila a poučili se o
zajímavých věcech z naší historie odlehčenou formou.

Proč nebyl na jaře v JIK Divadelní bál?
Protože pořadatelé nechtěli dráždit ty, kteří se na něho z důvodu kapacity sálu nedostali.

Proč na jaře měla přídavek z výročí jen Bivojanka a hasiči?
Nikdo jiný o to neprojevil zájem. Ke všemu se jednalo o hotové věci, takže jejich vložení bylo pro nás otázkou
několika minut. Tato možnost připomenout si nějaké výročí nebo významnou slavnost mají všichni. Stačí se jen
ozvat a domluvit se.

Proč jsou některé příspěvky z téže akce jeden rok kratší a jindy delší?
Záleží na délce komentáře dodaného pořadatelem. Některý rok je to pět vět, jindy pět odstavců. Záleží jen na
nich, jak bude příspěvek dlouhý.  Na závěr si dovolím poděkovat všem, kteří posílají včas svoje náměty a tipy
na natáčení,dodávají komentáře nebo jinak spolupracují. Videožurnál bude takový, jaký si ho sami společně
uděláme.

Taháky ze školních lavic

Zahájení školního roku 2007 - 2008

Během letních prázdnin proběhla ve školní budově generální rekonstrukce provozu školní kuchyně a jídelny,
která v  podstatě začala již v červnu a pokračovala přes celé prázdniny a skončila v naplánovaném termínu.
Slavnostní otevření proběhlo ve středu 29. srpna a téhož dne byl i  zahájen její provoz, který odpovídá všem
platným hygienickým normám. Stavební ruch se dotkl téměř poloviny školy, a tak spoustu práce měli na závěr
prázdnin především pan školník a paní uklízečky . Podrobným proškolením odborné firmy pak musel projít
veškerý personál kuchyně.

Kromě této akce se upravil také vstup do školy, bylo opraveno vstupní schodiště a vyměněna plastová okna na



čelní stěně v prostorách šaten. V poslední kmenové třídě bylo instalováno nové linoleum a v celé budově byly
vyměněny kachlové soklíky podél stěn. Opravena byla také podlaha v učebně výpočetní techniky. Začátkem září
jsme museli řešit ještě havarijní situaci, kterou bylo odpadení části omítky pod střechou v zadním traktu
budovy.
V kmenové třídě 6. ročníku byla  nainstalována interaktivní tabule s dataprojektorem , která bude sloužit k
oživení a zatraktivnění výuky.

Co se týká výchovně - vzdělávacího procesu, tak jako ostatní základní školy jsme v 1. a 6. ročníku zahájili
dle nového ŠVP. V jeho rámci jsou mimo jiné i četné mimoškolní akce, například socializační pobyty pro nové
třídní kolektivy,  výměnný pobyt v družební škole v Aschheimu, lyžařský výcvikový kurz, terénní vyučování
přírodopisu, řada odborných exkurzí. Úplnou novinkou je také tvorba žákovského portfolia. Byli jsme velmi
mile překvapeni širokou účastí rodičovské veřejnosti na informativní schůzce, která proběhla 11. září a byla
určena pro rodiče dětí v 5. a 6. ročníku.

Ve spolupráci se Školním klubem nebudou chybět tradiční akce – volba MISS školy, Bubushow, pálení
čarodějnic, pěvecká soutěž Jedovnická kuňka. Pokračovat bude i program školní mléko a nebude chybět ani den
otevřených dveří, který se zvláště na 1. stupni setkal s velkou odezvou rodičů i prarodičů.
Na absolventy školy čekají v červnu závěrečné ročníkové práce, které měly premiéru v loňském školním roce a
jejichž úroveň byla na velmi dobré úrovni.

Veškerou jedovnickou veřejnost pak srdečně zveme na II. ročník jedovnického vinného bálu, který se koná v
pátek 9. listopadu od 20,00 hodin ve všech prostorách KD Jedovnice. Po loňské zdařilé premiéře doufáme, že se
bude i letos jednat o vydařenou kulturně-společenskou akci, vhodnou pro neformální společné setkání rodičů a
pedagogů.

Za všechny zaměstnance jedovnické ZŠ přeji všem dětem , ale i jejich rodičům, bezproblémový školní rok ,
co nejlepší studijní výsledky a  spravedlivé a chápající  učitele. Mgr. Michal Souček, ředitel
školy

Školy na bojišti

Hodinou dějepisu v terénu měly zpestřeny první školní týden stovky žáků ZŠ blanenského regionu.
V pátek 7. září se sjely na bitevní pole do Sloupu, aby jim zde byla předvedena rekonstrukce bitvy z dob
napoleonských válek. Nejprve následovalo krátké představení všech zúčastněných jednotek, kterými byly
francouzská císařská garda, ruští myslivci, rakouští granátníci, dělostřelci a kyrysníci. Poté následovala ukázka
samotné bitvy, ve které byly předvedeny vojenské strategie jednotlivých jednotek. Celá akce i přes nevlídné
počasí byla velmi vydařená a zejména u nižších ročníků sklidili vojáci zasloužený aplaus. Poděkování patří
především hlavnímu organizátorovi Radku Fojtovi i všem ostatním, kteří názornou a přiměřenou formou
seznámili všechny zúčastněné takto netradičně s pohledem do naší minulosti.

Celá akce proběhla pod záštitou ředitele KÚ Jihomoravského kraje Ing.  Jiřího Crhy, který se také
finančně podílel na zabezpečení akce. za pořadatele Mgr. Michal SOUČEK, ředitel
ZŠ Jedovnice

Počet žáků ve třídách a třídní učitelé školní rok 2007 – 2008

třída počet  žáků třídní učitel
1. A 16 Hana Šíblová
1. B 17 Milada Sotolářová
2. B 25 Yvona Kolářová
3. A 14 Blanka Svobodová
3. B 17 Helena Smejkalová
4. 22 Magda Fajfrová

5. A 20 Martina Šmachová
5. B 16 Dana Hrazdírová



6. 27 Jana Nezvalová
7. 29 Renata Šíblová

8.A 15 Blanka Nečasová
8.B 18 Jarka Krbečková
9.A 17 Libor Slavíček
9.B 17 Štefan Zábojník

Socializační pobyt 6. ročníku

Ve dnech  19. 9. – 21. 9. 2007 se 27 žáků 6. ročníku ZŠ Jedovnice (podobně jako žáci prvních a pátých
ročníků) zúčastnilo socializačního pobytu na hotelu „Vyhlídka“ nad Blanskem v doprovodu Mgr. Jany
Nezvalové a Mgr. Jaroslavy Šíblové.

Hned po příjezdu se třída vydala na menší turistický pochod na zříceninu hradu Blansek. Všichni cestu
zvládli a někteří dokonce tuto památku navštívili poprvé v životě. V odpoledních hodinách žáci procházeli
rozmanitými motivačními a adaptačními hrami na utváření pozitivních vztahů ve skupině. Večer pak proběhl
ve znamení soutěží a scének, které si připravili po skupinkách sami žáci.

V dalším dnu společné hry pokračovaly. Hoši i dívky lépe poznávali sami sebe i všechny spolužáky.
Kreslili například společný obrázek ve skupinách, malovali si třídní trička, která vyzdobili obtiskem svých
rukou, oblíbenými předměty i vlastními jmény.  Odpoledne si  zajezdili na koních na blízkém ranči. Večer
proběhla kromě nezbytné diskotéky i noční stezka odvahy, při níž všichni osvědčili svou statečnost.

Poslední den byla v plánu vycházka k rozhledně ve Veselici. Někteří žáci překonali sami sebe při
statečném výstupu až na vršek rozhledny.
Celý pobyt byl zaměřen především na upevnění vztahů ve třídě a stmelení třídního kolektivu.  To se povedlo i
díky pestrému programu, i když pro některé žáky bylo těžké strávit tři dny mimo rodinu.

Školní klub při ZŠ Vás zve …

Vídeň
Paní učitelka Mgr. Jana Nezvalová ve spolupráci se školním klubem pořádají v pátek 26. října 2007 zájezd do
Vídně do Přírodovědného muzea. Předpokládaný odjezd v 7 hodin, návrat ve večerních hodinách.
Cena: 300,- Kč, vstup do muzea pro děti do 12 let zdarma, ostatní 2 €.
Přihlášky: Iva Králová 606 342 126

Tančíme country
Zvu všechny zájemce, kteří se chtějí pobavit a zatančit si pár tanečků ve stylu country.
4 lekce vždy v pátek od 19,30 do 21,30. hodin. Zahajujeme 5. října 2007 v kulturním domě. Dále 19. 10., 26.
10.
a 2. 11.
Potřebujete k tomu pouze umět počítat do osmi, rozeznat levou ruku od pravé. Nepotřebujete partnera, umět
tančit country či jiné tance, plesové či country šaty.
Lektor: Ivan Bartůněk, vedoucí brněnského souboru La Quadrilla, jeden z průkopníků country u nás,
choreograf, lektor.Cena: 200,- Kč / osoba Přihlášky Iva Králová, 606 342 126

Přehled kroužků ŠK při ZŠ Jedovnice



 Prosím o pochopení, např. vedoucí kroužků, kteří studují VŠ neznají nový rozvrh. Děkuji.
 Cena kroužků letos nebude stanovena pro každý kroužek zvlášť.
 Zájemce si vypíše přihlášku do školního klubu a uhradí příspěvek na celý školní rok.
 Příspěvek činí 200,- Kč.

Školní klub při  ZŠ Jedovnice

Nabízí stejně jako v předchozích letech pravidelnou činnost v zájmových útvarech, příležitostnou a spontánní
činnost.

Pořádáme sportovní akce, zábavná odpoledne, zájezdy na kulturní pořady i výjezdy do zahraničí. O těchto
akcích budete informováni prostřednictvím jedovnického textžurnálu, nástěnek, letáčků.
Našim cílem je pestrá a kvalitní nabídka činností a zapojení do alternativních způsobů smysluplného využívání
volného času.

Naše aktivity zajišťuje převážně odborný a pedagogicky připravený tým. I přesto se snažíme , aby příspěvek
za členství ve školním klubu byl co nejnižší a klub byl otevřený pro všechny zájemce. To se nám daří díky
finanční podpoře Úřadu městyse. Pravidelně podporují naši činnost také např. restaurace Barachov, restaurace
Olšovec, Koplast Jedovnice. Školní klub se nevyhýbá ani spolupráci s dalšími subjekty: školami, ck,
organizacemi. (ZUŠ Jedovnice, TJ Sokol Jedovnice, Pionýr Jedovnice a další).

Vážení žáci

kroužek den hodina

rybářský čtvrtek 15,30-16,30 Úřad městyse, pan Marek,

Kolibřík út + čt různé zookoutek, Mgr. Vávra

počítače středa 11,35-12,20 poč. učebna, Mgr. Šiblová Renata

internet po,út,čt,pá 7,15-7,45
9,30-9,45

poč. učebna od12.9.

angličtina 2.tř. středa 12,45-13,30 R.Zábranová, DiS

němčina středa 13,30-14,15 Mgr.Štěpánková

nebojme se češtiny 4. tř.
( ev 5. )

pondělí 13,15-14 Mgr. Šiblová Hana

florbal pátek 13,15-14 1.st.
14-14,45 2.st.

tělocvična ZŠ

míčové hry pondělí 14-14,45 tělocvična ZŠ

aerobik 4.-6.tř. středa 15-16 tělocvična ZŠ

aerobik 7.-9. tř. středa 13,30-14,15 tělocvična ZŠ od 12.9.

step pro začátečníky pondělí 15,15-16 stará MŠ

šachy bude
upřesněno*

Úřad městyse, A. Dvořáková

volejbal 8.+9.tř.,chlapci
+dívky

čtvrtek 15-16 p.uč.Srnec

hasičský středa 17-18,30 Zbrojnice, od 26.9.



pokud máte zájem o členství ve školním klubu, odevzdejte, prosím, přihlášku do 21. září spolu se zápisným
200,- Kč na tento školní rok. V přihlášce vypište, které kroužky budete navštěvovat. Některé kroužky zahájí
činnost 12.září, ostatní od října.

úspěšný školní rok 2007/2008.
přeje Iva Králová

516 442 224, 606 342 126

E -mail:ivakralova@seznam.cz

Vážení rodiče,
do konce září obdrží Vaše děti nabídku dalších aktivit, včetně těch, kterých se mohou zúčastnit i rodiče.

Pobyt u moře pro rodiče a děti, snažíme se zajistit i pobyt na horách o jarních prázdninách. Uvažujeme o
počítačových kurzech pro dospělé, jazykových kurzech pro dospělé, kurzu břišních tanců a aktivitách pro děti
v MŠ.

Pokud víte,  jak činnost klubu zpestřit nebo vylepšit, hlaste se. Mohli bychom možná díky Vaší spolupráci
nabídnout nové kroužky. Např. v letošním školním roce hledám trenéra pro kroužek gymnastiky.
Za vaše náměty děkuji předem a těším se na účast na našich akcích.

Iva Králová, vedoucí ŠK při ZŠ Jedovnice

Přihláška do školního klubu při ZŠ Jedovnice  na šk. rok 2007/2008

Jméno a příjmení:____________________________________________________

Rodné číslo: Datum narození:__________________________

Bydliště:                _____________________ Zdrav.poj:___________________

Třída: Telefon na zák.zástupce:___________________________

Upozornění na zdrav.problémy:________________________________________

Bude navštěvovat tyto kroužky:
__________________________________________________________________

V__________________Dne__________ Podpis zák. zástupce:________________

Zápisné uhrazeno dne: ( vypisuje IK) ………………………………………………

Novinky a zajímavosti z naší ZUŠky

ZUŠ na startu nového školního roku

Letní měsíce uplynuly jako voda a školní třídy se po dvouměsíční přestávce znovu zaplnily žáky. Ti se často
jen těsně míjeli s řemeslníky, kteří dokončovali poslední úpravy interiérů před zahájením školního roku. Tento
obrázek, společný pro řadu škol v celé republice, jsme mohli letos vidět i v Jedovnicích. Období prázdnin bývá
v očích veřejnosti vnímáno jako doba klidu a odpočinku. Zasvěcení však vědí, že letošní prázdniny na
jedovnických školách byly spíše ve znamení rekonstrukcí, úprav a s nimi spojených změn, které zasáhly i
základní uměleckou školu.

Rozsáhlá rekonstrukce kuchyně základní školy nás letos znovu postavila před otázku nalezení vhodných
prostor pro činnost výtvarného oddělení. Díky vstřícnosti vedení základní školy se nám podařilo nalézt snad již
definitivní řešení tohoto řadu let existujícího problému, a tak se výtvarníci, pod vedením paní Mgr. Jitky
Vávrové, přestěhovali do bývalých školních dílen. Pokud se toto řešení osvědčí, postupem doby jsme připraveni
investovat prostředky do dalších úprav interiéru a vybavení tak, aby zde vznikl plnohodnotný výtvarný ateliér
s odpovídajícím zázemím, který by mohli částečně využívat i žáci základní školy.



Změny se letos dotkly také hudebního oboru.
V letošním školním roce jsme nově otevřeli třídu přípravného studia hudební výchovy pro předškolní děti se

zaměřením na klavírní hru. Vůdčí osobností tohoto projektu je paní učitelka Mgr. Radka Šperková. Podmínky
pro výuku těchto nejmenších muzikantů jsme vytvořili adaptací bývalého skladu nástrojů, čímž vznikla učebna,
která  kladeným požadavkům plně vyhovuje.

Neodmyslitelnou součástí umělecké školy jsou hudební soubory. Ty se však již léta potýkají s problémem
neexistence trvalého prostorového zázemí.

Díky podpoře vedení městyse a pochopení paní ředitelky Nezvalové jsme získali v přízemí původní budovy
mateřské školy učebnu, která bude po nezbytných úpravách sloužit nejen jako zkušebna orchestrů, ale i
tanečního oddělení a také jako malý koncertní sál. Věřím, že naše soubory v těchto nových podmínkách začnou
pracovat během krátké doby a významně se tak zefektivní jejich činnost, neboť odpadne časově náročné
stěhování veškerého technického vybavení, které provází naše působení v sále kina.

Školu však netvoří prostory. Základem dobré školy jsou kvalitní učitelé. Do nového školního roku
vstupujeme se stabilním kádrem zaměstnanců, kteří zde působí již řadu let. K drobným změnám došlo ve výuce
hudebního oboru zde v Jedovnicích, kde bude po delší době  obnovena aprobovaná výuka hry na bicí nástroje
pod vedením pana učitele Mgr. Tomáše Rolka, kterého určitě znají posluchači populární brněnské Moravěnky.
Došlo také k rozšíření výuky hry na trubku - pan učitel Jiráček bude v Jedovnicích působit dva dny v týdnu.
K drobným změnám došlo na pobočkách v Lipovci a Ochozi, kde náš kolektiv doplnili mladí pedagogové
působící na částečný úvazek.

Nesmím také zapomenout na taneční oddělení, jehož činnost byla v minulém školním roce v Jedovnicích
obnovena a úspěšně se rozvíjí pod vedením paní učitelky Ivy Králové. Taneční vystoupení se tak znovu stávají
pevnou součástí kulturních programů naší školy. V novém školním roce se na nich budeme s veřejností jistě
setkávat velmi často. V tom uplynulém účinkovali naši žáci a učitelé na 52 veřejných akcích (!). K tomuto číslu
je nutné navíc připočítat třídní besídky a jiné programy neveřejného formátu, určené například pouze rodičům a
žákům. Kalendář akcí pro letošní školní rok se postupně zaplňuje. Z těch nejbližších je například možné
jmenovat vystoupení tanečního orchestru školy na Vinném bále v Jedovnicích 9.11., sérii prosincových
adventních koncertů, vystoupení pěveckého kvarteta JAKO v Červeném kostele v Brně 15.12. a řadu dalších
tradičních i zcela nových akcí, o kterých budeme veřejnost prostřednictvím médií informovat.

Co dodat závěrem? Školní rok 2007/2008 je již v plném proudu. Nezbývá, než popřát žákům mnoho
úspěchů, učitelům nadané žáky, veřejnosti vystoupení „zušky“, která nezklamou a všem společně pevné zdraví
a radost z umělecké práce. Mgr. Josef Škvařil, ředitel
školy

Zahájení školního roku v číslech: cílová kapacita školy: 404 žáků (beze zbytku naplněna)

Počet žáků na pobočkách:
Ochoz u Brna 40, Křtiny 40, Lipovec 24, Rudice 5, Ostrov u Macochy 52

Celkem se na pobočkách vyučuje 161 žáků, tj. 39,85 % (z 404)

Počet žáků podle oborů:
Hudební obor 347
Výtvarný obor 34
(poptávka zde výrazně převyšuje počet žáků, které může škola na základě platné legislativy přijmout...)
Taneční obor 23

Struktura hudebního oboru podle nástrojů :

klavír 143
akordeon 1
varhany 3
housle 23
viola 2
kytara 39



zobcová flétna 39
příčná flétna 8
klarinet 9
trubka 8
lesní roh 1
baryton 2
trombon 4
tuba 1
bicí nástroje 5
sólový zpěv 21
přípravné studium 38

Počet učitelů 26 (přepočtených úvazků 16,31), z toho 14 žen
 na celý úvazek 10 učitelů
 studentů SŠ a VŠ  4
 důchodců  3 Mgr. Josef Škvařil, ředitel

školy

Připravujeme

Zájezd do divadla s návštěvou Prahy

Městys Jedovnice
pro Vás připravuje zájezd do pražského divadla Hybernia na muzikál

G O L E M
Legendární postavy kultovního českého filmu ožijí na jevišti divadla Hybernia.

Účinkují - Petr Kolář, Kamil Střihavka, Josef Vojtek, Lucia Šoralová, Dasha, Zdenka Trvalková, Petr Muk,
Martin Pošta, Dušan Kollár, Jiří Korn, Vilém Čok, Tomáš Trapl, Bohouš Josef, Zbyněk Fric, Marian Vojtko,
Petra Janů, Ilona Csáková, Hanka Křížková, Petr Štěpánek, Vlastimil Zavřel, Linda Finková, Olga Lounová,

Martina Michalcová, Jiří Škorpík, Jiří Březík, Tomáš Savka, Alan Bastien, Jaromír Holub, Jan Hudec, Martin
Skala, Kristina Kloubková, Kateřina Matyášková

T v ů r c i : autor hudby: Karel Svoboda, námět a scénář: Zdeněk Zelenka, spolupráce na scénáři, libreto:
Lou Fanánek Hagen, námět, režie: Filip Renč, choreografie: Richard Hes

TERMÍN zájezdu  ***   S O B O T A - 29. prosince 2007   ***
cena vstupenky je 699,- Kč (máme vstupenky do 5 až 6 řady), cena dopravy 270,- Kč

Jedná se o POSLEDNÍ PŘEDSTAVENÍ - MUZIKÁL NEBUDE  DÁLE UVÁDĚN !!!
P r o g r a m    z á j e z d u:  * odjezd z Jedovnic - náměstí v 7,00 hodin, * příjezd do Prahy kolem 10,00
hodiny,  * individuální prohlídka Prahy do 14,00 hodin kdy začíná  představení,* návrat do Jedovnic asi ve
20,30 hodin.

Zájemci o volné vstupenky volejte CO NEJDŘÍVE – 516 442 210 Městys Jedovnice
paní Marie Gabrielová nebo  paní Božena Ševčíková

**********
Do divadel Vás pozveme i v roce 2008. Připravujeme návštěvu divadelního představení:

Národní divadlo Praha – Sluha dvou pánů  (termín bude upřesněn)
Divadlo Na Fidlovačce Praha – Šumař na střeše (muzikál – termín bude upřesněn)

Divadlo Hybernia Praha – Tři mušketýři - obnovená premiéra– termín – neděle  9. března 2008
(blíže se k zájezdům vrátíme v příštím čísle Informací)



Policie městyse Jedovnice informuje

Z činnosti strážníků Policie městyse Jedovnice za období od 16.  7.  2007 do 15.  8.  2007

- Dne 16. 7. 2007 ve 14.00 hod. byly oznámeny hlídce neshody mezi návštěvníky ATC Olšovec a
zaměstnancem ATC, kdy zaměstnanec vhodil pětiletého chlapce do bazénu po předchozím marném
napomínání, aby se choval slušně a neznečišťoval vodu v bazénu. Poté došlo k následnému slovnímu
napadení mezi oběma stranami. Věc byla řešena na místě napomenutím a vzájemnou omluvou.
Přestupek uložen na služebně Policie městyse Jedovnice.

- Dne 16. 7. 2007 kolem 19.00 hod. bylo nahlášeno hlídce pohřešování pětiletého chlapce ubytovaného
v ATC Olšovec. Provedeným šetřením a pátráním v součinnosti s pracovníky hlídací služby Larn,
zaměstnanci autokempu a rodičů dítěte, byl chlapec ve 20.00 hod. nalezen v pořádku v areálu ATC
Jedovnice.

- Dne 17. 7. 2007 hlídka v dopoledních hodinách provedla kontrolu zaparkovaného vozidla v „Zákazu
zastavení a stání“ mezi obcemi Jedovnice – Kotvrdovice. Provedenou obhlídkou místa a širšího okolí
bylo zjištěno, že majitel vozidla se nachází na poli, kde trhá zelené makovice. Následnou kontrolou
vozidla bylo ve vozidle nalezeno několik použitých injekčních stříkaček. Za krádež byla řidiči uložena
bloková pokuta. Dále byl zaslán poznatek na PČR – výroba psychotropních omamných látek.

- Dne 19. 7. 2007 hlídka při výkonu obchůzkové služby nalezla opuštěné horské jízdní kolo v okolí
restaurace v Chaloupkách. Přes provedené šetření nebyl zjištěn majitel kola. Z toho důvodu bylo kolo
uloženo na úřadě Městyse Jedovnice. Případný majitel si kolo může vyzvednout na služebně Policie
městyse Jedovnice v úředních hodinách.

- Dne 20. 7. 2007 v 02.00 hod. byla hlídka přivolána hlídací službou do autokempu, kde skupina
rekreantů rušila noční klid a na výzvy hlídací služby nereagovala. V součinnosti s hlídací službou
hlídka Policie městyse vyzvala přestupce k prokázání totožnosti a rovněž je vyzvala, aby zanechali
svého protiprávního jednání. Této výzvy uposlechli. Věc na místě řešena uložením blokové pokuty.

- Dne 21. 7. 2007 hlídka v dopoledních hodinách zjistila v okolí Barachova dva volně pobíhající psy
malé rasy. Následně byli zjištěni majitelé psů, kterým za porušení obecně závazné vyhlášky byla
uložena bloková pokuta.

- Dne 23. 7. 2007 na základě oznámení hlídka prováděla šetření v táboře Dlouhá Loučka k rušení
nočního klidu – hlasitá hudba. Věc byla řešena s vedoucí tábora napomenutím.

- Dne 24. 7. 2007 při prováděné noční obchůzkové službě byla zjištěna hlídkou skupina mladíků, kteří
se vraceli z diskotéky a před restaurací Barachov rušili noční klid a jeden z mladíků ničil veřejný
majetek -– poškození odpadkového koše. Na místě provedena fotodokumentace. Věc šetřila Policie
Městyse. Přestupek byl vyřešen uložením blokové pokuty.

- Dne 1. 8. 2007 si Policie městyse na základě poznatků a připomínek od občanů pozvala k projednání
dopravního značení v obci dopravního inženýra z DI OŘ PČR Blansko. V současné době se realizují
některé změny dopravního značení na hlavní komunikaci vedoucí obcí ve směru Blansko – Vyškov a
dále na místních komunikacích.

- Dne 1. 8. 2007 v odpoledních hodinách byl hlídce nahlášen nález peněženky s finanční hotovostí a
doklad totožnosti s průkazem evidence nezaměstnané osoby na úřadu práce. Nálezce si nepřál být
zveřejněn. Ve věci provedla hlídka šetření na adrese příslušného pracovního úřadu, který hlídce předal
telefonní kontakt na majitele peněženky. Následně byl telefonicky majitel peněženky vyrozuměn a
druhý den si věci převzal dle seznamu na služebně Policie městyse Jedovnice. K nálezu byl sepsán
úřední záznam.

- Dne 2. 8. 2007 na základě oznámení a stížností občanů na nadměrný hluk hlídka provedla šetření
v zámečnické dílně, která se nachází na kopci. Majitel byl upozorněn na uvedené skutečnosti, které
vedly ke stížnosti a oznámení občanů. Tento na místě sjednal okamžitou nápravu, aby již nedoházelo
k rušení klidu v okolí dílny. Věc vyřízena na místě napomenutím, sepsán úřední záznam.

- Dne 3. 8. 2007 se na služebnu dostavil organizátor akce Relly Vyškov 2007, která proběhne 7. – 8.
září 2007  k projednání a zajištění výše uvedené akce v souvislosti s naší lokalitou. Na zvýšený provoz
objízdné trasy, která povede přes náš městys, bude v uvedenou dobu dohlížet hlídka naší policie.



- Dne 3. 8. 2007 při výkonu služby byla hlídka kontaktována osobou, která chtěla zůstat v anonymitě a
hlídce odevzdala nalezenou tzv. ledvinku s finanční hotovostí a mobilním telefonem. Ve věci bylo
provedeno šetření a vyrozumění majitele věcí. Tento si věci dle seznamu osobně převzal na služebně.
K události byl sepsán úřední záznam.

- Dne 3. 8. 2007 při kontrole chatové oblasti zjistila hlídka porušení rekreačního řádu vydaného obcí
Jedovnice. Bylo zjištěno, že majitel chaty J. S. prováděl broušení obvodových dřevěných stěn chaty,
čímž hlukem a prašností obtěžoval rekreanty chatové oblasti. Věc řešena napomenutím a zákazem
dalších prací.

- Ve dnech 6. a 14. 8. 2007 Policie městyse na základě stížností občanů k rychlému projíždění vozidel
obcí provedla měření rychlosti. Provedeným měřením bylo zjištěno celkem na 50 případů překročení
rychlosti o více jak 60 km/h v obci. Vzhledem k vysokému počtu přestupků se měření rychlostí budou
pravidelně opakovat, dokud nedojde k nápravě.

- Dne 8. 8. 2007 hlídka policie získala při výkonu služby poznatek k trestnému činu – propagace
fašismu ze strany dvou občanů, kteří na veřejnosti hajlovali a zpívali zakázané texty písní. Poznatek
z podezření tohoto trestného činu byl předán PČR.

- Dne 9. 8. 2007 oznámila ředitelka ATC Jedovnice lesní požár lesního porostu za ATC. Na místo
požáru vyjel SHD Jedovnice a následně HZS z Blanska. Místní hasiči provedli likvidaci zahořívajícího
ohniště. Věc na místě šetřil vyšetřovatel HZS JK Blansko, který si věc na místě převzal k dalšímu
šetření. Majiteli lesa včasným zásahem jedovnických hasičů vznikla jen nepatrná škoda.

- V uvedeném období policisté řešili celkem 146 přestupků v dopravě.

Z činnosti strážníků Policie městyse Jedovnice za období od 16.  8.  2007 do 15.  9.  2007

- Dne 17. 8. 2007 byla hlídka přivolána k poškození omítky na objektu restaurace Barachov.
Provedeným šetřením bylo zjištěno, že neznámí pachatel v době od 20.30 do 20.50 hod. uvedeného
dne namaloval pravděpodobně pomocí silného fixu na venkovní omítku objektu restaurace různé
obrazce. Na místě přítomen majitel restaurace, který si nežádal šetření ze strany PČR Blansko. Policie
městyse zvýšila kontrolní činnost zejména v noční době v okolí objektu restaurace, aby zabránila a
předešla dalšímu poškozování majetku. Na místě byla provedena fotodokumentace a ohledání místa.
K případu byl sepsán úřední záznam.

- Dne 21. 8. 2007 hlídka při obchůzce přistihla tři nezletilé mladíky, kteří znečišťovali prostory před
smuteční síní. Tito si nepořádek museli po sobě uklidit. Věc byla řešena napomenutím.

- Dne 21. 8. 2007 bylo hlídce oznámeno majitelem chaty nad hotelem Terasa, že se zde nachází
zatoulaný pes. Výjezdem na místo bylo s oznamovatelkou hovořeno k popisu zvířete, neboť pes před
příjezdem utekl. Toulavého psa se nepodařilo hlídce po provedené obchůzce v uvedené lokalitě nalézt.

- Dne 22. 8. 2007 v dopoledních hodinách hlídka při obchůzkové činnosti zjistila porušení obecně
závazné vyhlášky ohledně pálení trávy v ulici Na Kopci. S majitelem nemovitosti byla věc projednána
a tento značně kouřící oheň okamžitě uhasil. Věc vyřešena napomenutím.

- Dne 22. 8. 2007 hlídka šetřila oznámení paní Š. M., že její bývalý manžel odváží jejich společný
majetek. Na místě bylo zjištěno, že manželé nemají doposud vyřešeny majetko-právní vztahy ohledně
společného majetku. V dané věci se jedná o majetko-právní spor, tudíž nejde o přestupek ani trestný
čin. Sepsán úřední záznam.

- Dne 23. 8. 2007 hlídce policie oznámila prodavačka z prodejny na Havlíčkově náměstí, že do prodejny
přišly dvě osoby romské národnosti, které nabízely k prodeji zboží a pod touto záminkou se dožadovaly
vstupu do skladových prostor. Prodavačka tyto osoby rázně vykázala a přivolala hlídku. Prohlídkou
okolí místa a následně celé obce nebyly tyto osoby dle získaného popisu již zjištěny.

- Dne 25. 8. 2007 bylo hlídkou zjištěno porušení obecné závazné vyhlášky – volné pobíhání psů
v chatové oblasti. Majiteli psa byla uložena za tento přestupek bloková pokuta.

- Dne 30. 8. 2007 byla od občanů z ulice U Hrubé Lípy doručena petice k problematice dopravy a
dopravní kázně řidičů projíždějících touto ulicí. Ve věci policie provádí šetření – bude následně
provedena obnova dopravního značení a dle finančních možností Městyse Jedovnice instalován



zpomalovací pás. V budoucí době se zde Policie městyse zaměří na dodržování stanovené rychlosti
v obytné zóně.

- Dne 31. 8. 2007 na základě výzvy v relaci infokanálu o nálezu klíčů se přihlásil občan z Jedovnic. Po
kontrole shodnosti klíčů mu byly předány. K věci sepsán úřední záznam.

- Dne 1. 9. 2007 Policie městyse společně s Policií ČR provedla kontrolu restauračního zařízení
v objektu Riviera k podávání alkoholických nápojů osobám mladším 18-ti roků. Bylo zjištěno celkem 6
případů mladistvých osob, které požily alkoholické nápoje. Z toho byly dvě osoby nezletilé – méně než
15 roků. Tyto byly předány rodičům. Věc nadále šetří PČR Blansko. Tyto akce se budou v budoucnu
v problematických restauračních zařízeních v naší obci opakovat.

- Dne 4. 9. 2007 ve 20.00 hod. oznámil občan Jedovnic, že do jeho rodinného domu na ulici Barachov
se pod záminkou prodeje zboží vloudily dvě ženy romské národnosti, které během nabízení zboží
odcizily 6.000,- Kč na hotovosti a mobilní telefon v hodnotě 1.800,- Kč. K návštěvě těchto prodejců
došlo v uvedený den v době od 16.00 – 18.00 hod. Poškozený si nepřál šetření ze strany PČR Blansko.
Policii Městyse se do dnešního dne nepodařilo zjistit popis pachatelů či vozidla, kterým
pravděpodobně přijeli. Touto cestou znovu apeluji na občany, aby nepouštěli do svých domovů tyto
podvodné prodejce a zamykali si vstupní dveře do bytů a domů. Tyto návštěvy se v poslední době
v naší obci vyskytují ve vyšší míře než dříve. Výskyt těchto osob ve vlastním zájmu a zájmu
spoluobčanů oznamte na naši služebnu na telefonní číslo 723 204 979 nebo na linku 158.

- Dne 6. 9. 2007 strážníci odchytili na parkovišti u Barachova volně pobíhajícího psa rasy „Čuvač“ bílé
barvy. Pes není označen známkou. Případný majitel si může psa vyzvednout na Policii Městyse
Jedovnice.

- V uvedeném období policisté řešili celkem 79 přestupků v dopravě.
- Dne 8. 9. 2007 hlídka při výkonu služby nalezla mobilní telefon. Bylo provedeno šetření ke zjištění

majitele a následně byl telefon majiteli předán. K věci byl sepsán úřední záznam.
- Dne 12. 9. 2007 hlídka při výkonu služby zjistila, že u objektu smuteční síně se nachází skupina

mladíků, kteří zde dělají nepořádek a chovají se hlučně. Přestupek byl vyřízen na místě napomenutím
– mladíci nepořádek po sobě uklidili. Jelikož se jedná převážně o nezletilé občany, upozorňuji jejich
rodiče, že nesou odpovědnost za jejich jednání v době jejich volna. V případě dalších zjištěných
přestupků nebude toto řešeno již napomenutím, ale věc bude postoupena přestupkové komisi do
Blanska.

- Dne 15. 9. 2007 hlídka OP prováděla regulaci silničního provozu a zastavení dopravy při konání
cyklistického závodu horských kol v Jedovnicích. Služba byla prováděna ve spolupráci s policisty OŘ
PČR Blansko.

- Od 3. 9. 2007 strážníci OP se zaměřují na dohled nad silničním provozem, a to zejména v době, kdy
přijíždí mládež do školy a ze zastávky autobusu přecházejí přes vozovku a poté v odpoledních
hodinách, kdy se vrací ze školy. Byla zjištěna značná nekázeň, jak ze strany řidičů motorových vozidel
a jízdních kol, tak i ze strany chodců. Tyto přestupky budou strážníci v dohledné době zaznamenávat
videokamerou a oznamovat na odbor dopravy, kde přestupcům hrozí vysoká pokuta a stržení několika
bodů.

- V uvedeném období od 16. 8. 2007 do 15. 9. 2007 bylo řešeno celkem 112 přestupků  v dopravě
Luděk Kolář, velitel Policie městyse Jedovnice

************************************************************************************************
K O N T A K T

Policie městyse Jedovnice
tel./ fax. 516 443 705, mobil – 723 204 979

adresa : Havlíčkovo nám. 71, 679 06 Jedovnice
úřední hodiny pro veřejnost – středa : 13,00 až 17,00 hodin



Z policejních protokolů

Případy v šetření Policie ČR Blansko za období od 23.  července 2007 do 23. září 2007 v katastru městyse
Jedovnice:

 V noci na čtvrtek 26. července 2007 neznámý pachatel provedl  v autokempu Olšovec vloupání do čtyř
zde zaparkovaných osobních automobilů. Do aut vnikal poškozením nebo vylomením zámků dveří.
Z vozidel ukradl peníze, dva mobilní telefony, digitální fotoaparát a doklady. Majitelům způsobil
celkovou škodu ve výši 57.700,- Kč.

 V pátek 7. září 2007 v odpoledních hodinách neznámý pachatel provedl vloupání do osobního
automobilu zaparkovaného u objektu správy a údržby silnic za ulicí U Hrubé Lípy v Jedovnicích.
Zloděj vnikl do auta a ukradl černý plastový LCD monitor, který byl upevněn na konzole k palubní
desce. Dále z podlahy odcizil černou látkovou tašku s oblečením. Majiteli vznikla škoda ve výši
3.000,- Kč.

 V noci na sobotu 15 září 2007 neznámý pachatel provedl vloupání do rekreační chaty v areálu
autokempu Olšovec. Zloděj vyrazil uzamčené vstupní dveře chatky, vnikl dovnitř a ukradl čtyři jízdní
kola (dvě horská a dvě silniční). Všechna kola byla zcela nová a nepoužitá. Jednalo se o velmi kvalitní
výrobky. Majiteli vznikla škoda ve výši 383.000,- Kč.

Dopravní nehody v Jedovnicích

 Ve čtvrtek 16. srpna 2007 ve 14,55 hodin sedmapadesátiletý řidič jedoucí s osobním automobilem
v Jedovnicích nedodržel bezpečnou vzdálenost za osobním vozidlem, které zastavilo před přechodem
pro chodce a narazil do něho. Dechová zkouška na alkohol byla negativní. Ke zranění osob nedošlo.
Škoda byla odhadnuta na 25.000,- Kč.

 V úterý 21. srpna 2007 ve 2,45 hodin byl v Jedovnicích kontrolován čtyřicetiletý řidič osobního
automobilu. Byla u něho provedena dechová zkouška na alkohol s kladným výsledkem – 1,41 promile.
Řidič doznal požití alkoholu před jízdou. Byl mu zadržen řidičský průkaz. Je stíhán pro trestní čin
ohrožení pod vlivem návykové látky, za což mu hrozí trest odnětí svobody až jeden rok.

 Ve středu 12. září 2007 ve 20,00 hodin třicetiletý řidič jedoucí s nákladním vozidlem a návěsem u
Jedovnic začal na přímém úseku silnice předjíždět osobní automobil. Nedodržel dostatečný boční
odstup od předjížděného auta a zachytil o ně. Dechová zkouška byla negativní. Ke zranění osob
nedošlo. Škoda byla odhadnuta na 17.000,- Kč.

Počet  nehod na Blanensku vloni a letos

celkem nehod – 855  (v roce 2006 – 881)
usmrceno osob – 6  (v roce 2006 – 4)

těžce zraněno – 34  (v roce 2006 – 21)
lehce zraněno – 183  (v roce 2006 - 149)

z toho pod vlivem alkoholu – 51 ( v roce 2006 - 45)
Uvedená čísla jsou za období od 1. ledna 2007 do 20. září 2007 a srovnání se stejným obdobím roku 2006.

Dopravní akce policistů na silnicích okresu Blansko

 V noci na neděli 16. září 2007 policisté na území celého Okresního ředitelství Blansko provedli
preventivní dopravní akci zaměřenou na dodržování obecně platných ustanovení zákona o provozu na
pozemních komunikacích. Řidiči byli kontrolováni na 24 místech. Celkem bylo kontrolováno 244
vozidel. Bylo zjištěno 34 přestupků. Z toho sedm řidičů před jízdou požilo alkoholické nápoje, devět
osob nebylo připoutáno pásy.  Šest automobilů bylo ve špatném technickém stavu. Třem řidičům hrozí
trestní stíhání pro trestný čin ohrožení pod vlivem návykové látky, protože u nich bylo zjištěno víc jak
jedno promile alkoholu, za což jim hrozí trest odnětí svobody až na jeden rok.



 V noci na sobotu 22. září 2007 policisté provedli na celém území Blanenska další dopravní akci.
Řidiči byli kontrolováni na 30 místech. Celkem bylo kontrolováno 239 vozidel. Bylo zjištěno 19
přestupků. Z toho tři řidiči před jízdou požili alkoholické nápoje, sedm vozidel bylo ve špatném
technickém stavu, čtyři osoby nebyly připoutány pásy. Tři řidiči neměli u sebe řidičský průkaz.
Jednomu řidiči hrozí trestní stíhání pro trestní čin ohrožení pod vlivem návykové látky, protože u něho
policisté naměřili 1,90 promile alkoholu. Hrozí mu trest odnětí svobody až na jeden rok. Obdobné akce
budou prováděny v nepravidelných termínech, ale velmi často. V obou případech byly kontroly
prováděny i v Jedovnicích. připravila Policie ČR – Okresní
ředitelství Blansko

Policie ČR provedla kontrolu diskotéky Riviera

V noci na neděli 2. září provedla Policie ČR kontrolu dodržování zákazu prodeje alkoholu osobám mladším
osmnácti let. Před desátou hodinou večerní přijeli policisté i k jedovnické diskotéce Riviéra. Během chvíle
mají zadrženo několik mladých lidí, kteří od pohledu vypadají, že jim ještě nebylo osmnáct. Při dechové
zkoušce nakonec zjišťují u šesti mladých lidí přítomnost alkoholu. Jedné dívce je dokonce čtrnáct a test ji
naměřil 0,9 promile alkoholu, proto byla následně policisty odvezena a předána rodičům, stejně dopadl ještě
jeden návštěvník mladší 15 let.

Pokud se dalším šetřením prokáže, že mladí lidé požili alkohol přímo na diskotéce, hrozí provozovateli
pokuta do výše padesáti tisíc korun.

Policisté v noci dále navštívili ještě restaurace v Adamově a Letovicích. Kontrolovali také diskotéku Lucky
Break Bar Blansko a diskotéku Maják v Boskovicích. Celkem při noční akci nachytali dvacítku mladistvých,
kteří měli alkohol v krvi. Leoš Blažek, foto redakce Zrcadlo Blanenska a
Boskovicka/

Inzerce

DEUTSCH STUDIO - Vlasta Štěpánová - založeno 1991
nabízí výuku němčiny v Blansku

* - kurzy pro začátečníky s důrazem na konverzaci
* - kurzy začátečníků pro děti

* - kurzy všech pokročilostí
* - konverzační kurz, příprava na pohovory

* - firemní výuka, obchodní němčina
* - překlady a tlumočení

Přihlášky a informace: 603 945 673, 516 415 759
E – mail :  vstepanova@iol.cz

Ze společenské kroniky

V měsíci září a říjnu 2007 oslavili svá životní jubilea

Z Á Ř Í
Kovařík Ivas Jiráskova č. p.510 11. 9. 75 roků
Krebsová Marie Záměstí č. p. 112 14. 9. 95 roků
Kocman Drahoslav Habeš č. p. 374 15. 9. 75 roků
Valentová Ludmila K Propadání č. p. 470 15. 9. 80 roků



Němcová Anna Hybešova č. p. 159 18. 9. 82 roků
Koubová Marie Legionářská č. p. 55 18. 9. 82 roků
Kuncová Věra K Propadání č. p. 144 30. 9. 86 roků

Ř Í J E N
Tomášek Zdeněk Jiráskova č. p. 376 2. 10. 83 roků
Irainová Eva Hybešova č. p. 109 10.10. 75 roků
Ševčíková Marie Havlíčkovo nám. č. p. 137 11.10. 75 roků
Musilová Anna K Propadání č. p. 406 12.10. 81 roků
Martinásková Anna Kostelní č. p. 36 16.10. 93 roků
Palát Ladislav Absolonova č. p. 412 20.10. 81 roků
Kučerová Františka Habeš č. p. 229 23.10. 86 roků
Poláčková Jiřina Barachov č. p. 238 24.10. 70 roků
Pořízek Zdeněk Jiráskova č. p. 236 28.10. 75 roků
Sáňka Karel Za Kostelem č. p. 424 30.10. 93 roků

Blahopřejeme všem občanům, kteří v měsíci září a říjnu oslavili jubilea.
Přejeme všem pevné zdraví, štěstí a spokojenost do dalších let života.

****************

V měsící září jsme v obřadní síni uvítali do života tyto děti

- Michaela Němcová Absolonova č. p. 404
- Michaela Brtevníková Salajna č. p. 394
- Alexandr Hanák Na Kopci č. p. 634
- Vojtěch Hejč Legionářská č. p. 505
- Radim Worbis Zahradní č. p. 677
- Viktorie Resová Na Větřáku č. p. 562
- Tereza Nečasová Na Větřáku č. p. 575
- Tomáš Kubinger Za Kostelem č. p. 430

Všechny děti vítáme do života a přejeme, aby je zdraví a štěstí provázelo po celý život.

********************************
Dne 27. 9. 2007 oslavili manželé Marie a Milan Koubovi, Jedovnice Legionářská 55

60 roků společného manželského života - Diamantovou svatbu.

FOTO

Přejeme hodně zdraví, štěstí a spokojenosti do dalších společně prožitých let.

Zdeňka Nečasová, matrikářka ÚM Jedovnice

Duchovní sloupek

Navigace

Podlehl jsem pokušení a koupil si GPS navigátor do auta i do přírody. Moc se mi ta hračka líbí. Když



jedu někam za hranice okresu, většinou si nastavím nejkratší cestu o on mě vodí i místy, kde lišky dávají
dobrou noc a kam bych se sám nevydal, protože bych musel pořád zastavovat a zkoumat mapu. Někdy při tom
mám dojem, že si ze mě ta krabička dělá legraci a vodí mě sem a tam, ale zatím to vždycky dopadlo tak, že
jsem se po takovém „šněrování“ krajinou najednou překvapivě ocitl tam, kde jsem chtěl být.

Líbí se mi i to, jak je ta šikovná krabička slušná a trpělivá. Když nejedu tam, kam mi radí,
nepřesvědčuje mě, abych se rychle otočil, ale rychle vymyslí novou trasu; asi jí v továrně naučili, že silnice se
občas opravují, a je tudíž třeba jezdit jinudy. Jednou jsem zapomněl přepnout z režimu pro pěší na cestování
autem; když navigátor zjistil, že se na pěšáka pohybuji příliš rychle, vůbec se mi neposmíval, ale opatrně se
zeptal: „Opravdu chcete použít režim pro pěší?“ Zmáčkl jsem „Ne“ a až potom mne napadlo, že jsem ho mohl
potrápit a vyzkoušet, jak by si poradil s tím, že někdo běhá po světě průměrnou rychlostí šedesát kilometrů za
hodinu. No, je to jen stroj, ale stejně by to ode mne nebylo hezké, když on je tak slušně vychovaný.

Při pěší turistice zůstávám věrný svému zvyku nastudovat si cestu předem z mapy a pak chodit jen tak
a radovat se z toho, že i v neznámé krajině trefím tam, kam chci. Občas se však stává, že terén vypadá jinak,
než jsem si představoval, nebo v mapě chybí či přebývá nějaká cesta, a já se ocitnu jinde, než jsem chtěl. K
tomu, abych zjistil, kde, někdy stačí pouhé rozhlédnutí kolem sebe, ale pokud jsou kolem jen stromy, stromy a
ještě stromy, případně pořádně zahuštěná mlha, mohl bych se rozhlížet do večera. Ovšem navigátor si ví rady a
ukáže mi nejen místo, kde se nacházím, ale i nadmořskou výšku (pokud se ovšem nevloudí chybička a já
omylem nenahraji do přístroje mapu sousedního okresu – ale i v takovém případě je možné podle souřadnic
najít místo na mapě, jen je to poněkud zdlouhavější).

Ta moje 'džípíeska' mi připomíná jiný navigátor, který vznikal v hmotné podobě tisíc let, už před tím
byl v omezené podobě používán způsobem „od úst k uchu“ a od dokončení funguje už skoro dva tisíce let.
Říkáme mu docela obyčejně „Kniha“ (v počeštěné verzi řeckého o bibloV – Bible). Když ji člověk čte, taky má
někdy dojem, že ho 'vodí za nos', že tudy cesta nevede, podle toho se přece žít nedá... A tak si hledáme své
cestičky, zkoušíme různé zkratky, spoléháme na svůj úsudek. Někdy to funguje, někdy moc ne; stává se i to, že
najednou nevíme kudy kam. A není žádnou výjimkou, že člověk po mnoha letech dojde nakonec k tomu, co si
mohl už dávno přečíst v Bibli.

Když poslouchám svůj navigátor, nemám pocit, že mě to svazuje, že jsem jeho otrokem. Právě naopak,
dává mi to více prostoru pro to, abych se díval kolem sebe místo pozorného sledování směrovek u silnice.
Zvláště při průjezdu většími městy je to velmi pohodlné, jen nesmím zapomenout sledovat dopravní značky,
zvláště před křižovatkami. Musím také šlapat na pedály a točit volantem a hlídat stav benzínu v nádrži a
technický stav vozidla, ale i tak je cestování s pomocí navigace mnohem pohodlnější, příjemnější a spolehlivěji
vedoucí k cíli, než bez ní. Ať už se jedná o cestu autem nebo životem, GPS nebo Biblí.

Václav Trmač, farář

Krátce z obce a našeho regionu

Zubní pohotovost

V soboty,  neděle a svátky od 8,00 do 12,00 hodin. Po 12. hodině je služba zajištěna na Stomatologické
klinice u Svaté Anny, tel. ústředna 543 181 111, a to od 19,00 hod. do 7,00 hod. ve všední dny a nepřetržitě o
sobotách, nedělích a ve svátky.

Říjen - 2007
6.10. MUDr. Miklíková Blansko, ZŠ Rodkovského 515 157 112
7.10. MUDr. Blaťák Černá Hora, Zdrav. středisko 516 437 257
13.10. MUDr. Pokorná M. Blansko, Gellhornova 9 516 412 422
14.10. MUDr. Pokorný M. Blansko, A. Dvořáka 4 516 417 621
20.10. MUDr. Roth Ostrov, Zdrav. středisko 516 444 326
21.10. MUDr. Semrádová Sloup, Zdrav. středisko 516 435 203
27.10. MUDr. Řehořek Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 453
28.10. MUDr. Řehořek Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 453



Listopad 2007
3.11. MUDr. Staňková Jedovnice, Zdrav. středisko 516 442 726
4.11. MUDr. Stojanov Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 451
10.11. MUDr. Ševčíková B. Blansko, Svitavská 1A 516 416 386
11.11. MUDr. Ševčíková R. Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 454
17.11. MUDr. Švendová Křtiny, Zdrav. středisko 516 439 404
18.11. MUDr. Tomaštíková Adamov, Smetanovo nám. 327 516 446 398
24.11. MUDr. Vrtělová Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 455
25.11. MUDr. Well Adamov, Smetanovo nám. 327 516 447 605
Prosinec 2007
1.12. MUDr. Žáčková Blansko, Mahenova 13 516 419 538
2.12. MUDr. Blaťák Černá Hora, Zdrav. středisko 516 437 257
8.12. MUDr. Hanáková Blansko, Pražská 1b 516 418 788
9.12. MUDr. Hepp Rájec, Šafranice 101 516 434 055
15.12. MUDr. Hosová Rájec, Zdrav. středisko 516 432 138
16.12. MUDr. Hošák Adamov, U Kostela 4 516 446 428
22.12. MUDr. Pokorný M. Blansko, A. Dvořáka 4 516 417 621
23.12. MUDr. Jílková Rájec, Ol. Blažka 145 516 410 786
24.12. MUDr. Juráková Blansko, Pražská 1b 516 418 787
25.12. MUDr. Klapušová Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 452
26.12. MUDr. Kovandová Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 450
27.12. MUDr. Kulhánková Křtiny, Zdrav. středisko 516 439 190
28.12. MUDr. Kupková Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 457
29.12. MUDr. Láníková Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 456
30.12. MUDr. Levová Adamov, Smetanovo nám. 327 516 447 606
Leden 2008
1.1.2008 MUDr. Miklíková Blansko, ZŠ Rodkovského 515 157 112

Upozornění pro majitele mobilních telefonů

Následující informaci berte zcela vážně (ověřeno na PČR), třeba někomu zachrání účet za telefon. Jde o to, že
Vám někdo zavolá na mobil a představí se jako " PROVIDER" Vodafone, T-Mobile nebo Eurotel a pak Vás
požádá o vyťukání kódu 09 a  vysvětlí, že jde o ověření správné funkce telefonu. Podvodníci mají k dispozici
prostředky, díky kterým spolu se zadaným kódem přečtou Vaši SIM kartu a pak si vytvoří její kopii s Vaším
číslem a veškerá jejich volání budete mít v účtu vy. Současně se objevuje i vir, který zničí SIM kartu a poškodí
telefon. Tento vir poznáte tak, že se Vám jako příchozí hovor zobrazí na displeji "A", "C" nebo "E". Rada zní -
hovory nezvedat a v případě, že Vás někdo požádá o zadání kódu, okamžitě zavěsit. Protože se podvody začaly
praktikovat ve velkém měřítku, předejte sdělení co nejvíce lidem.

Výměna řidičských průkazů

Na základě oznámení z Ministerstva dopravy, Vás upozorňujeme na nutnost výměny řidičských průkazů
vydaných od 1. července 1964 do 31. prosince 1993.

Bližší informace naleznete na internetových stránkách Ministerstva dopravy, případně na oddělení dopravně
správních agendách vydávajícího úřadu dle místa trvalého pobytu držitele řidičského průkazu. Ke konci roku
2007 mohou být z provozních důvodů výměny řidičských průkazů spojeny s velmi dlouhým čekáním ve
frontách na úřadech. Nelze opomenout, že řízením vozidla bez platného řidičského průkazu se řidič dopouští
dopravního přestupku. Proto, prosím, s výměnou řidičských průkazů za nové neotálejte!



ČKD Blansko uzavřelo kontrakty v hodnotě přes 225 mil. Kč

ČKD Blansko Holding, a.s., tradiční výrobce těžkých svislých soustruhů, uzavřelo kontrakty na dodávku
dvou těžkých svislých soustruhů v celkové hodnotě přes 225 mil. Kč.

„Oba objednané stroje patří k největším karuselům vyrobeným v ČKD Blansko vůbec.  Budou umožňovat
obrábění rotačních součástí s vnějším průměrem do 7 m (resp. 14 m), s výškou do 5,5 m a s hmotností do 320
tun. Samozřejmostí karuselů vyrobených v ČKD Blansko je použití NC řízení a splnění všech předpisů a norem
platných pro obráběcí stroje vyráběné v EU,“ uvedl nám ing. Pavel Straka, vedoucí prodeje divize karuselů
v ČKD Blansko, a dodal: „I u těchto strojů bude použita řada nových technických řešení, umožňujících
zvýšenou tuhost strojů při obrábění, zvýšený výkon obrábění, vyšší komfort obsluhy a jiné.“

První kontrakt na dodávku obráběcího stroje typu SKD 63/70 D v hodnotě 100 mil. Kč je pro ruského
zákazníka LMZ Sankt-Peterburg. Druhý kontrakt na dodávku obráběcího stroje typu SKJ 80-140 D v hodnotě
127 mil. Kč je pro společnost NKMZ Kramatorsk z Ukrajiny.

„Získáním těchto zakázek, kterým předcházela řada složitých technických i obchodních jednání, naše firma
předvedla, že i ve srovnání s konkurencí dokáže zákazníkům rovněž nabídnout technicky i technologicky
zajímavé stroje, splňující ty nejnáročnější podmínky. Uzavřením těchto klíčových kontraktů, si ČKD Blansko
otevřelo cestu na z hlediska dlouhodobého potenciálu velice významný ukrajinský a ruský trh,“ vyjádřil se nám
k získaným zakázkám ing. Václav Sváček, ředitel divize karuselů v ČKD Blansko.

ČKD Blansko Holding, a.s. je přímým pokračovatelem ČKD Blansko, strojírenské firmy s bohatou
historickou tradicí. Počátky strojírenské výroby v místě sídla společnosti se datují od roku 1698. Od té doby se
původní podnik přetransformoval v dnešní zákaznicky orientovanou společnost, která zaměstnává téměř šest
stovek zaměstnanců. ČKD Blansko se již více než 100 let specializuje v produkci vodních turbín a poskytuje
kompletní hydrotechnické vybavení vodních elektráren dle různých požadavků a specifik zákazníka.
Významnou obchodní oblast tvoří rovněž těžké svislé soustruhy, tzv. karusely. Tyto soustruhy společnost sama
využívá při obrábění rotačních dílů vodních turbín, což významně přispívá k ověřování jejich spolehlivosti,
životnosti i k získávání zkušeností a poznatků pro jejich další rozvoj. Těžké svislé soustruhy se v ČKD Blansko
vyrábí od roku 1951. Za tuto dobu jich bylo vyrobeno již více než 700. Dceřiná společnost ČKD Blansko Wind
se specializuje na dodávku moderních větrných elektráren na klíč. Ve spolupráci s finským partnerem nabízí
jedno z nejmodernějších řešení v oblasti větrných elektráren využívajících planetovou převodovku Multibrid.
Výrobní možnosti podniku umožňují zabývat se rovněž opracováváním svařenců podle specifických potřeb
zákazníka. Turbíny, soustruhy a svařence z ČKD Blansko Holding jsou využívány po celém světe a nesou pečeť
kvality českého strojírenství.  ČKD Blansko Holding, a.s. je členem konsolidovaného celku finanční skupiny
J&T.

(zdroj ČKD Blansko Holding)

Přijměte pozvání

M ě s t y s    J e d o v n i c e   společně s  O l š o v e c   spol. s r. o.
si Vás dovolují pozvat na

T R A D I Č N Í VÝLOV  RYBNÍKA O L Š O V E C
sobota – 20. října 2007, neděle – 21. října 2007, hráz  „U BAŠTY“
**stánkový prodej ryb** (kapr, amur, tolstolobik, lín, okoun, candát, štika, sumec)

**dvoudenní jarmark u bašty** (nabídka rozmanitého sortimentu zboží)
**občerstvení - speciality z ryb**

**doprovodný program** (kolotoče pro děti, jízda na konících a ponících)

*********************************************************



Pionýrská skupina Jedovnice a Školní klub při ZŠ
připravují ve středu 24. října 2007

B U B U Š O U
začátek v 18,00 hodin, sokolské hřiště Na Kopci

Soutěž o největší, nejmenší, nejhezčí dýni či řepu. Výherci získají  odměnu.
Táborák, možnost opékání špekáčků. Občerstvení zajištěno.

´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´´
Pionýrská skupina Jedovnice

všechny srdečně zve v sobotu 27. října 2007 na
Cestu pohádkovým lesem

Sraz účastníků je od 17,00 do 17,30 hodin u restaurace Barachov. Občerstvení zajištěno (možnost opékání
špekáčků) na konci pohádkové cesty v táborové základně Rakovan.  Baterku s sebou, startovné 10,- Kč.

*****************************
Základní škola Jedovnice ve spolupráci se Školním klubem pořádají

2. Jedovnický vinný bál
pátek - 9. listopadu 2007 od 20,00 hodin ve všech prostorách KD Jedovnice

Předprodej vstupenek v kanceláři školy nebo na tel. 516 442 224.

*******************************
Pozvánka na akce u příležitosti oslav 100 let Sokola Jedovnice

neděle - 11. listopadu 2007

 Svěcení, k této příležitosti zhotoveného, sokolského praporu při mši svaté v 10:15 v kostele Sv. Petra a
Pavla

 výstava fotografií ze sokolské historie a současnosti od 10:00 do 12:00 hod. a od 13:00 do 17:00 hod. v
předsálí kulturního domu

 slavnostní kulturně sportovní odpoledne v 15:00 v sále kulturního domu
Všechny spoluobčany srdečně zve Výbor T. J. Sokol Jedovnice

******************************
Redakce Informací společně s Pionýrskou skupinou Jedovnice

připravují
10.   K n i ž n í   j a r m a r k – V á n o č n í

sobota – 8. prosince 2007, otevřeno od 8,00 do 16,00 hodin
sál kulturního domu Jedovnice

 burza přinesených knih, časopisů, CD, MC, LP, hudebnin a dalších tiskovin
(příjem zboží do burzy bude ve čtvrtek 6. prosince 2007 od 17,00 do 19,00 hodin a v pátek od 17,00 do

19,00 hodin ve vestibulu KD Jedovnice)
 prodej regionální literatury (pohlednice, mapy, turistické známky, tašky, keramika)

 zboží budou nabízet i soukromí prodejci
Veškeré další informace k jarmarku získáte v redakci  tel. 516 442 210

nebo na e - mailu - informace@jedovnice.cz.
**********************

mailto:informace@jedovnice.cz


Městys Jedovnice – kulturní komise
připravila

Vánoční koncert skupiny P O U T N Í C I
sobota – 15. prosince 2007, kinosál KD Jedovnice

začátek koncertu  v 16,00 hodin
vstupné – předprodej - 85,- Kč, před koncertem - 100,- Kč

Předprodej vstupenek v prodejně „Květiny Jaroslav Zelinka“ od 22. října 2007.

Připravujeme

Městys Jedovnice – kulturní komise

Slavnostní rozsvícení vánočního stromu na náměstí v Jedovnicích
sobota – 1. prosince 2007, před radnicí

(začátek a program slavnostního odpoledne bude uveřejněn na plakátech a v KTV)

Pozvání z okolí

RAJBAS* OUTDOOR * KOTLÍK

Datum konání devátého ročníku cestovatelského outdoorového festivalu RAJBAS* OUTDOOR * KOTLÍK
je už stanoveno. Uskuteční se v Blansku ve dnech 23. až 25. listopadu 2007.  Na programu jsou filmy, besedy,
muzika i soutěže. Chybět nebude ani Limonádový Grena běh  do vrchu se zátěží, výstavy fotografií nebo
speciální semináře. Sobotní večer ozdobí například setkání se třemi českými horolezkyněmi, které zdolaly
osmitisícové velikány a v nedělním programu upoutá  mimo jiné diašou Jana Kopky, extrémního bikera.
Sledujte plakáty, více najdete i na www.horizont.bk.cz.

Zprávy z Jedovnic

Připravuje se jedovnické  „NATOČ TO ?“

Školní klub při ZŠ Jedovnice by chtěl podle vzoru oblíbených televizních pořadů „Natoč to“ a „Tak neváhej a
toč“, dát možnost uplatnit vtipné a zábavné záběry z domácích videokamer, přípravou zábavného pásma,
prezentovaného žáky školy.

Kameramani, kteří by měli zájem přispět do tohoto programu, mohou odevzdat své nabídky na videokazetě
nebo na CD do konce měsíce října do kabinetu Školního klubu nebo osobně paní Ivě Králové. Veřejná produkce
pořadu by se uskutečnila v měsíci listopadu v kinosále. Přispět mohou žáci, rodiče nebo kdokoliv z občanů
Jedovnic. Obsahový námět záběrů je libovolný.
IM

http://www.horizont.bk.cz/


Na táborové základně Rakovan se hrálo ringo

Po šestnácté se na táborovou základnu jedovnických pionýrů sjela družstva, aby  změřila své síly v turnaji
v ringu.

Ringo je hra, která se hraje s gumovým, uvnitř dutými kroužkem o hmotnosti 180 g. Princip hry se podobá
volejbalu. Cílem hry je hodit kroužek na hrací plochu protihráče tak, aby ho nechytil.  Tato hra posiluje
fyzickou kondici, rozvíjí postřeh a rychlost reakce. Díky neustálému pobíhání spalujete kalorie a ještě se u toho
zasmějete. Ringo můžete hrát nejméně ve dvojicích, zábavnější je ale trojice nebo čtveřice hráčů.

„Na ringo do Jedovnic přijeli soutěžit děti i dospělí z osmi různých organizací, nejen z Pionýra, ale i ze
Zálesáka. Jednalo se o družstva především z Blanska, Podomí, Boskovic, Skalice nad Svitavou, Brna, Březiny a
nechyběli také z Jedovnic. Soutěžilo se ve čtyřech kategoriích rozdělených podle věku. Celkem přijelo 107
soutěžících. Dalších 30 lidí se podílelo na organizaci turnaje jako dozor dětí, techničtí pracovníci, kuchařky.
U nás se hraje se na 4 hřištích, dokonce jsme zakoupili jedno originální hřiště na ringo“, prozradila nám
organizátorka jedovnického turnaje Eva Kovaříková. Příští turnaj v ringu plánuje jedovnická Pionýrská
organizace zase za rok, v sobotu 27. září 2008.

Leoš Blažek, (foto – „ ze zahájení turnaje“ pochází z archívu PS Jedovnice)

Podzimní výlovy rybníků začínají

Tradičně je třetí říjnový víkend  pořádán výlov jedovnického rybníku Olšovec. Výjimkou není ani letošní rok a
tak jste srdečně o víkendu 20. a 21. října 2007 zváni do prostoru u bašty. Tady se po dva dny bude konat jak
výlov tak i podzimní prodejní jarmark. Ochutnat můžete speciality nejenom z ryb, které budou připraveny
na grilu, roštu nebo v kotlíku. Děti se mohou povozit na kolotoči nebo na ponících i konících. Výlovu Olšovce
předchází slovení  dalších rybníků (na fotografii).

Investiční akce pokračují i v říjnu

Práce na celkové opravě parčíku u sochy K. H. Borovského pokračují. Bylo nutné dořešit nové připojení
přilehlých rodinných domů na veřejný vodovod a kanalizaci, proto došlo k prodloužení termínu dokončení
opravy. Lípy zůstanou v prostoru ponechány. Na jaře provedla odborná firma pro městys prořezání stromů.
Opravu parčíku provádí firma VHS z Brna. Stejná firma bude provádět i položení dlažby  na chodník k poště.
Započalo se s přípravou výměny mostní konstrukce přes jedovnický potok v ulici Salajna.  V těchto dnech se
dokončuje v zámečnické dílně mostní konstrukce. Náklady na výměnu mají přesáhnou částku sto tisíc korun.
Ještě do zimy by měla být provedena oprava chodníku u smuteční obřadní síně. Všechny investiční akce jsou
hrazeny z rozpočtu městyse a na jaře jejich realizaci schválilo Zastupitelstvo městyse.

Kulturně – společenský kalendář 2008

Uzávěrka kalendáře akcí, které se plánují  v roce 2008, je v pátek 31. října 2007. Proto se obracíme jak už je
to každoročně  v tomto čase zvykem, na jedovnické organizace, spolky a sdružení o zaslání příspěvků. Pokud
není ještě přesný termín konané akce znám, pošlete nám alespoň plán na jednotlivé měsíce. Kalendář
plánujeme otisknout v posledním čísle Informací v letošním roce. Některé akce zařadíme i do vznikajícího
kalendáře Městyse Jedovnice na rok 2008. Děkujeme všem, kteří přispějí a akce pro veřejnost připravují. Plán
akcí můžete přinést osobně paní Boženě Ševčíkové nebo poslat faxem na tel. 516 442 722 nebo e – mailem na
adresu informace@jedovnice.cz. Kalendář akcí bude zaslán do redakcí regionálních a celostátních médií.

Hledá se možnost, jak lesní zámeček za Jedovnicemi zachránit

V minulém čísle jedovnických Informací jsme psali, že bylo rozhodnuto o demolici lesního zámečku
v lesích za Jedovnicemi. Tato zpráva měla velký ohlas.

mailto:informace@jedovnice.cz


„Původně měl zámeček sloužit Salmům jako zázemí při loveckých akcích. Když přešel ve třicátých letech
minulého století společně s pozemky do majetku Vysoké školy zemědělské, ztratil svůj význam a přestal být
trvale obýván a postupně začal chátrat,“ shrnuje v kostce historii objektu zástupce ředitele ŠLP Křtiny Pavel
Mauer. Jak uvádí, ví jen o dvou případech jeho využití. Jednou si zámeček zahrál v televizním seriálu jako
doupě narkomanů (seriál detektiv Martin Tomsa poznámka redakce) a podruhé posloužil jako zázemí pro
zkoušky loveckých psů.

Později byl areál se zámečkem oplocen  a v jeho blízkosti vyrostla dřevěná chata, která sloužila rekreaci
zaměstnanců ŠLP. Opakovaně se celý areál stával cílem nejrůznějších vandalů.  Ti letos doslova zdevastovali
rekreační chatu, a tím se zvýšil problém zámečku. „V plné míře jsme si uvědomili, že nejsme schopni tento
objekt využívat, ani ho zabezpečit před nevítanými hosty. Protože není na seznamu kulturních památek, došli
jsme  k rozhodnutí, že ho zbouráme,“ uvádí Pavel Mauer.

Starosta Jedovnic  se obrátil na vedení ŠLP i rektora Mendelovy zemědělské a lesnické univerzity v Brně.
„Na společné schůzce jsme se domluvili, že v nejbližší době nebudeme na demolici zámečku trvat. Dáme si
nějaký čas a společně popřemýšlíme, jak by se dal zámeček zachránit,“ říká zástupce ŠLP. Při tom dodává, že
už se našlo několik zájemců o koupi objektu, avšak tuto variantu vedení ŠLP vyloučilo jako nepřijatelnou,
protože zámeček stojí uprostřed jeho pozemků, což sebou nese další řadu problémů.

Jaká je tedy situace? „Nic není definitivně rozhodnuto. Pokračují oficiální jednání se všemi zúčastněnými
stranami. Zvažujeme i možnost využít náměty našich občanů,“ upřesňuje starosta Jedovnic Jaroslav Šíbl.
Vznikne u zámečku komponovaný park, relaxační či volnočasový areál, nebo něco úplně jiného? Nebo se
naplní demoliční výměr? Marta
Antonínová

(foto : Z archivu ŠLP nám zapůjčili fotografii zámečku z doby, kterou už málokdo pamatuje)

Tip na výlet

Hledáte – li zajímavý výlet do podzimem zbarvené přírody, můžete využít naší nabídku. Na kole nebo pěšky
se můžete vydat do osady Bystřec. Že nevíte, kde ji hledat? Od jedovnického autokempu se vydáte po červené
turistické značce a ta vás přímo k osadě přivede. V minulých letech se podařilo obnovit dvě usedlosti a unikátní
zděnou studnu. Instalované informační panely vás celou lokalitou provedou. Celá trasa výletu není náročná a je
vhodná  i pro děti. Leoš
Blažek

Sport

Delikomat Manager triatlon
Devátý ročník DELIKOMAT Manager Triatlonu se odehrál u našeho rybníku Olšovec a ve stejnojmenném

autokempu koncem srpna. Jak můžete vytušit z názvu akce, jednalo se o závod managerů, podnikatelů,
případně dalších osobností veřejného života v triatlonu.

Ve vodách rybníku Olšovec absolvovali závodníci úvodní čtyři sta metrů dlouhou plaveckou část. Poté se
vydali na horských kolech krásnými lesy okolí rybníka na šestnácti kilometrový okruh, který je přivedl zpět do
areálu autokempu. Odtud pak triatlonisté vyběhli na závěrečný čtyřkilometrový běh.

V letošním roce se podařilo do programu závodu zařadit opět závod firemních štafet, kde každý ze tří členů
štafety absolvoval pouze jednu disciplínu triatlonu. Pořadatelé věří, že závodníci, kteří si štafetu vyzkoušejí,
triatlonu propadnou a v následujícím roce absolvují jako jednotlivci. Rovněž byla výrazně rozšířena nabídka
hodnocených kategorií závodu tak, aby si každý tu svoji kategorii mohl najít.
Výsledková listina - absolutní pořadí:
1. KOČAŘ Tomáš, 1965, TOMÁŠ KOČAŘ - jízdní kola - 1:30:15
2. Ing.VILČEK Rudolf, 1954, INVESTING s.r.o. - 1:32:01
3. Mgr.SEKERKA Ladislav, 1949, EKOL s.r.o. - 1:34:03
4. Ing.POHANKA Karel, 1954, POHANKA s.r.o. - 1:35:04
5. KUBÍK František, 1957, DRINEX CZ s.r.o. - 1:35:12 Leoš



Blažek

Sportovní pozvání

S p o r t o v n í    k l u b    J e d o v n i c e
pořádá  tradiční přespolní běh kolem jedovnických rybníků
B ě h   z a   j e d o v n i c k ý m   k a p r e m

sobota – 10. listopadu 2007, prezentace - kulturní dům Jedovnice,
Start všech kategorií ve 14,00 hodin před kulturním domem.

Kategorie – žáci, žákyně, dorostenci, dorostenky, ženy, muži, veteráni.
Trať je vedena po 4,25 km dlouhém okruhu pro žáky a po 5 km dlouhém okruhu pro ostatní kategorie.

Závodníci na prvních místech získají živého jedovnického kapříka, závodníci na druhém a třetím místě věcné
odměny. Všichni závodníci obdrží účastnický list.

Veškeré další informace k závodu získáte u hlavního pořadatele na tel. číslech 516 442 500 nebo 728 072 517.

Došlo po uzávěrce

Hledání předka

Obrátil se na mne člověk hledající své předky - jde o nadlesního Straku, působícího v Jedovnicích kolem r.
1827, a jeho manželku Josefu, rozenou Nesrstovou (ta byla ošetřovatelkou hovězího dobytka). Pokud o nich
náhodou něco víte, dejte mi prosím vědět ve večerních hodinách na telefon 516 442 919 nebo na mail
j.plch@atlas.cz

Nájmy pozemků se budou vyplácet v říjnu

AGRIS Jedovnice s.r.o. oznamuje všem vlastníkům pozemků, že každou sobotu po celý měsíc říjen, bude v
době od 7.30 hod. do 11.30 hod. vyplácet nájmy z pronajatých pozemků v kanceláři společnosti. Dále nabízí na
prodej obilí.

Kino

Adresa: Na Kopci 571, 679 06 Jedovnice, tel. 516 442 624
Začátky představení vždy v 18,00 hodin. Hrací profil vždy v úterý.

Ř Í J E N – 2007

9. 10. úterý – FANTASTICKÁ ČTYŘKA A SILVER SURFER /92/ BONTON, vstupné 69,- + 1,- Kč,
MP

Je nahý, je stříbrný a má dlouhé prkno. Takové nebezpečí země dosud nepoznala! Film USA český dabing.

16. 10. úterý – TRANSFORMAER /144´/ BONTON, vstupné 69,- + 1,- Kč, MN
12

Michael Bay konečně našel látku ideálně padnoucí k jeho režisérskému stylu a servíruje nám invazi mluvících
skládacích robotů z vesmíru. Film USA s titulky.

23. 10. úterý – BOURNEROVO ULTIMÁTUM /115´/BONTON, vstupné 69,- + 1,- Kč,
M15

mailto:j.plch@atlas.cz


Agent bez paměti Matta Damona obhajuje své skutečné jméno a získává minulost i budoucnost. Paul
Greengrass natočil o pomalých věcech života ultimativně nejakčnější film, jaký jste kdy viděli! Film USA
s titulky.

30. 10. úterý – SIMPSONOVI VE FILMU /88´/ BONTON, vstupné 69,-+1,- Kč,
MP
Vypadá to jako Simpsonovi, zní to jako Simpsonovi, baví to jako Simpsonovi, v názvu to má „Simpsonovi“. To
musejí být Simpsonovi! Homer, Marge, Bart, Líza, Maggie, prezident Schwarzenegger a Spider-vepř v jednom
z nejlepších 2D animovaných filmů. Film USA český dabing.

Na měsíc LISTOPAD 2007 připravujeme ( začátky promítání v 18,00 hodin)– 6. 11.  Divoké vlny, 13. 11.
Hostel II, 20. 11. Mr. Brooks, 27. 11. Medvídek.
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